
Kolejne pieniądze 
na walkę z barsz-
czem Sosnowskiego
Gmina Kobylnica pozyskała 
dodatkowe środki na walkę 
z barszczem Sosnowskiego. 
Skupiska tej groźnej rośliny wy-
kryto na kolejnych obszarach. 
Na działania mające pomóc 
w jej eliminacji samorząd starał 
się pozyskać pieniądze z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Gdańsku. Skutecznie.

czytaj str. 5

Nowe przystanie 
kajakowe w Łosinie 
i Lubuniu
Nie tylko uroczyste odsłonię-
cie pamiątkowych tablic, ale 
i praktyczna weryfikacja nowo 
powstałych obiektów. Kilkudzie-
sięciu kajakarzy uczestniczyło 
w wyjątkowym spływie, który 
zorganizowany został 1 września 
w związku z otwarciem dwóch 
nowych przystani kajakowych 
w Gminie Kobylnica. Odcinek 
Słupi, który pokonali kajakarze, 
połączył Lubuń i Łosino, a więc 
miejsca gdzie owe przystanie 
zostały wybudowane.

czytaj str. 3

W NUMERZE:

WRZESIEŃ 2018
Nr 9 (164) 
EGZEMPLARZ 
BEZPŁATNY

Udany debiut 
młodych judoków
9 września w Koronowie odbył 
się jubileuszowy Turniej Judo 
o Puchar Burmistrza Korono-
wa. Dziesiąta edycja zmagań 
zgromadziła zawodników 
z województwa pomorskiego, 
kujawsko – pomorskiego oraz 
wielkopolskiego. Uczniowski Klub 
Sportowy „Orzeł” Kończewo 
reprezentowało w tym turnieju 
trzech zawodników. Ostatecznie 
każdy z nich wracał do domu 
z medalem.

czytaj str. 14

Wspólne świętowanie 
na finiszu prac polowych
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LX sesja Rady Gminy Kobylnica
14 września 2018r. 

Porządek sesji:
1. Otwarcie LX sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja z  wykonania budżetu Gminy za I  półrocze 2018r., oraz z  przebiegu realizacji 

inwestycji gminnych.
5. Informacja dot. wypoczynku letniego dzieci i młodzieży organizowanego przy współudzia-

le Gminy Kobylnica.
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
 1) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w wyborach do rad gmin, rad powiatów, sej-

mików województw i rad dzielnic m. st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezy-
dentów miast zarządzonych na dzień 21 października 2018r.,

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica
• o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2018 rok,
• zmiany uchwały Nr LVIII/475/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 21 czerwca 2018 roku,
• udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego na realizację zadania publicznego 

pod nazwą „Organizacja systemu rozgrywek sportowych w ramach Powiatowej Olimpiady 
Dzieci i  Młodzieży szkół podstawowych, gimnazjalnych i  ponadpodstawowych w  latach 
2019-2021”,

7. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie LX sesji Rady Gminy Kobylnica.

Co w prasie piszczy
Reforma systemu spra-

wiedliwości w  Polsce prze-
biega nadzwyczaj sprawnie. 
W  tryby machiny mielącej 
skutecznie dotychczaso-
wy system sprawiedliwości 
piach sypie jednak ulica, 
zagranica i cały system unij-
nych instytucji. Sądy pol-
skie jeszcze do końca nie 
pojęły, że są kastą złodziei 
i  łapówkarzy i  tylko dlate-
go, pewnie tymczasowo, 
ocenę prawnie zabronio-
nych czynów minister Zio-
bro przekazał podległym 
sobie strukturom proku-
ratury krajowej. Jest to 
niewątpliwie rozwiązanie 
przejściowe jak w  leninow-
skiej doktrynie o „dziecięcej 
chorobie lewicowości”. Sęk 
w  tym, że komunizm z  tej 
„świnki” nie wyleczył się aż 
do jego upadku. Gazeta 
Wyborcza opisując patrio-
tyczny Marsz Niepodległo-
ści przytacza słowa jego 
opozycyjnych uczestniczek. 
Odwróciłyśmy się tyłem do 
kierunku marszu. Zaczęli się 
na nas rzucać, usiadłyśmy. 
Wcześniej mówiłam dziew-
czynom, żeby siadać pleca-
mi do siebie i nerki chronić. 
Ale nie dałyśmy rady w tym 
chaosie. Zarobiłam jednego 
kopniaka w  brzuch i  kilka 
w plecy. Starałam się głowę 
zasłonić rękami. Bałam się, 
żeby mi to biodro chore nie 
siadło, ale nie dałam rady. 
Gdy siedziałyśmy na tej uli-
cy, relacjonuje dalej Gaze-
ta Wyborcza, wydarli nam 
baner z  hasłem „Faszyzm 
stop”. Porwali go. A przecież 
oni odżegnują się od faszy-
zmu. Usłyszałam, że trze-
ba odkurzyć dla nas piece 
Auschwitz. Kiedy już wra-
całam, podbiegł do mnie 
jeden z  członków straży 
marszu. Zapytał, czy dobrze 
się czuję. Na odchodne rzu-
cił: „Do zobaczenia za rok. 
Może być gorzej. Takie są 
koszty wojny ideologicznej”. 
Wojna polsko-polska trwa 

więc w  najlepsze. Tymcza-
sem, jak podaje Newsweek, 
pani prokurator z  Prokura-
tury Okręgowej w  Warsza-
wie Magdalena Kołodziej 
umarzając sprawę pobicia 
manifestantek stwierdziła, 
że pobicie działaczek Oby-
wateli RP i  Strajku Kobiet 
na ubiegłorocznym Marszu 
Niepodległości nie naru-
szyło interesu społecznego, 
dlatego postępowanie zo-
stało umorzone. Pani pro-
kurator stwierdziła też, że 
obrażenia kobiet nie były 
duże, więc przestępstwa 
nie powinny być ścigane 
z  urzędu lecz z  oskarżenia 
prywatnego. Jej zdaniem, 
celem ataku na kobiety nie 
było pobicie, lecz… „okaza-
nie niezadowolenia że zna-
lazły się one na trasie ich 
przemarszu, a  przemoc nie 
była wymierzona w  new-
ralgiczne punkty ciała więc 
nie można mówić, aby za-
miarem atakujących było 
narażenie poszkodowanych 
na niebezpieczeństwo”. 
Chyba nigdy nie czułam się 
aż tak wykluczona przez 
moje państwo, które „nie 
widzi interesu społeczne-
go w  ściganiu tych co lżą, 
kopią, szarpią i  opluwają 
swoich współobywateli pod 
flagą biało-czerwoną”, po-
wiedziała Elżbieta Podleśna 
uczestniczka kontrmanife-
stacji w  rozmowie z  porta-
lem OKO.press. Niemiecki 
Tageszeitung napisał dość 
radykalnie, że w  Warszawie 
grupa kobiet chciała zatrzy-
mać marsz narodowców. 
Jego uczestnicy zaatako-
wali kobiety, jednak proku-
ratura umorzyła śledztwo. 
Czy decyzja ma podłoże po-
lityczne? Czy prokuraturze 
brak jest odwagi, by samej 
ocenić, czy hasła „Śmierć 
wrogom ojczyzny”, „Europa 
będzie biała albo bezlud-
na” czy „Czysta krew” mają 
charakter rasistowski? Nie 
ma się czym jednak przej-

mować, to tylko taki szkop-
ski lewicowy szmatławiec 
czytany codziennie przez 
60 tys. prenumeratorów. 
Martwić może jednak to co 
ustalili reporterzy RMF FM. 
Śledztwo umorzono bez 
przesłuchania sprawców 
ani jakiejkolwiek próby ich 
identyfikacji. W  związku 
z  tym prokuratura nie bę-
dzie prowadzić postępowa-
nia z  urzędu, gdyż zgodnie 
z  kodeksem karnym ściga-
nie powinno odbywać się 
w  trybie prywatno-skargo-
wym podał Super Express. 
To właśnie skopane, pobite, 
oplute i  wyzywane kobiety 
mają znaleźć i doprowadzić 
przed oblicze sądu swo-
ich zamaskowanych prze-
śladowców. Nie kończy to 
jednak walki prokuratury 
z  kobietami. Jak podały 
Fakty trwa przeciw nim po-
stępowanie prokuratorskie 
gdyż zgodnie z  pisowską 
nowelizacją ustawy o  zgro-
madzeniach niedozwolone 
jest organizowanie kontr-
manifestacji w  promieniu 
100 metrów od wydarzenia. 
Nikt też zapewne nie pocią-
gnie do odpowiedzialności 
karnej wysokiej urzędniczki 
wojewody dolnośląskiego, 
która spoliczkowała „wstręt-
ną babę” za niecenzuralne 
słowo Kon...tucja. Tak więc 
Szanowni Państwo, od dziś 
możecie kopać, opluwać 
i lżyć każdego sąsiada, który 
wam miedzę zaorał albo na 
trawnik nasikał. Prawny pre-
cedens już jest! Okazując 
swoje niezadowolenie, za-
kładajcie jednak kominiarki 
i  nie bijcie w  zbyt newral-
giczne punkty ciała. Wtedy 
nawet obecnego wójta pra-
wo chronić nie będzie, ale 
pamiętajcie, że każdy inny 
prawem chroniony już być 
może. Życzę więc mądrego 
wyboru!

Ob. Piszczyk

Wybieramy wybrańców

Powiatowe świętowanie 
w Główczycach
Podziękowanie za plony, podsumowanie żniw i nagrodzenie najlepszych 
rolników, to główne cele Powiatowego Święta Plonów, które w tym roku 
w powiecie słupskim zorganizowano 9 września w Główczycach.

Powiatowe Święto Plonów w Główczycach okazało się również bardzo szczęśliwe dla Gminy Ko-
bylnica. Tutejsze Koło Gospodyń Wiejskich zdobyło:

I miejsce za przygotowane stoisko gastronomiczne, 
II miejsce w konkursie na chleb dożynkowy
II miejsce w konkursie na Gospodarza i Gospodynię Roku.
Na wniosek Wójta Gminy Kobylnica „Bursztynowym Kłosem” uhonorowano natomiast Państwa 
Bursztynowy Kłos dla Państwa Alicji i Jerzego Tates. „Bursztynowy Kłos” to nagroda Starosty Słup-

skiego przyznawana każdego roku wyróżniającym się rolnikom w naszym powiecie. 

Drodzy Czytelnicy,
w ostatnim wydaniu Kuriera Sołeckiego pojawiła się błędna informa-
cja dotycząca numeru i miesiąca wydania. Zgodnie z porządkiem - 

na pierwszej stronie powinien pojawić się sierpień. 
Dlatego w aktualnym wydaniu, które Państwo czytacie, ponownie 

pojawił się wrzesień i numer 9. 
Za pomyłkę przepraszamy.

Redakcja
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AleBabki prezentowały się w Rowach
18 sierpnia 2018 roku zespół AleBabki wziął udział w Festiwalu „Raz na Ludowo” organizowanym przez Centrum Kultury 
Gminy Ustka. W nadmorski Rowach nasze panie zaprezentowały się z bardzo dobrej strony, zaskakując zebraną publicz-
ność doborem repertuaru i samym wykonaniem. 

Tym razem zespół postanowił 
przygotować program będący połą-
czeniem elementów słowno-muzycz-
nych. Kreatywność „AleBabek” spo-
tkała się z  bardzo entuzjastycznym 

przyjęciem zgromadzonej w Rowach 
festiwalowej publiczności. Występ 
zakończyły gromkie brawa, które były 
nagrodą za ciekawie i  pomysłowo 
przygotowany recital. 

„AleBabki” to żeński zespół wo-
kalny działający przy Gminnym Cen-
trum Kultury i  Promocji w  Kobylnicy. 
Na swoim koncie ma już występy na 
różnego rodzaju przeglądach, kon-

kursach i festiwalach o różnej randze. 
Często występuje też na imprezach 
organizowanych w Gminie Kobylnica. 
Od kwietnia 2009 roku instruktorem 
wokalnym zespołu jest Elżbieta Stec.

Przed nami 
VII Wiejsztuk

Gminna 
Biblioteka 
Publiczna 

w Kobylnicy 
oraz Gminne 
Centrum Kul-

tury i Promocji 
w Kobylnicy 

zapraszają 
wszystkich 

poetów, regio-
nalistów i ludzi 

zainteresowa-
nych poezją do 

udziału w VI 
Biesiadzie Li-

terackiej z Tur-
niejem Jedne-

go Wiersza. 

Impreza odbędzie 
się we czwartek, 15 
listopada 2018 r. o go-
dzinie 16.00 w  sali 
teatralnej Gminnego 
Centrum Kultury i  Pro-
mocji w Kobylnicy. Wa-
runkiem uczestnictwa 
jest nadesłanie jedne-
go własnego wiersza 
o  dowolnej tematyce 
(w terminie do 31 paź-
dziernika 2018r.) 

Szczegóły na stronie 
internetowej www.bi-
bliotekakobylnica.pl

Celem imprezy jest pre-
zentacja umiejętności 
grup teatralnych szkół 
podstawowych oraz świe-
tlic wiejskich z terenu po-
wiatu słupskiego, szerze-
nie kultury żywego słowa, 
umożliwienie młodzieży 
konfrontacji dokonań ar-
tystycznych, pobudzenie 
kreatywności młodzieży.

Podstawą wzięcia udziału 
w  Przeglądzie jest nadesłanie 
lub dostarczenie osobiście kar-
ty zgłoszenia do dnia 15.10.2018 
r., na adres Centrum Edukacji 
Regionalnej, ul. Szarych Szere-
gów 14B, 76-200 Słupsk. Prze-
gląd zgłoszonych zespołów od-
będzie się w  dniu 19.10.2018 
r. (piątek) od godziny 10°° 
w  Centrum Kultury i  Promocji 
w Kobylnicy.

Jury nagrodzi trzy najlepsze 
spektakle – w  dwóch kategoriach 
wiekowych. prezentowany przez 
zespoły.

Szczegóły na stronie interneto-
wej www.kobylnica.pl.

Nowe drogi i wyremontowana świetlica w Luleminie
W piątek, 21 września, w Luleminie odbyły się uroczystości związane z otwarciem przebudowanych dróg gminnych oraz wyre-
montowanej świetlicy wiejskiej. Realizacja obydwu inwestycji kosztowała ponad 2,1 mln złotych. Skala zmian, jakie tam zaszły, 
może budzić podziw. 

W ramach prac przebudowa-
no sieć kanalizacji deszczowej 
wraz z budową zbiornika reten-
cyjnego, który pozwoli na racjo-
nalne i nowoczesne zarządzanie 
zasobami wodnymi, by nie zale-
gały one w pasach drogowych. 
Wykonano także przebudowę 
nawierzchni dróg w technologii 
z  kostki betonowej typu Staro-
bruk, która w znacznym stopniu 
wpłynęła na poprawę wizerun-
ku całej miejscowości. Całkowi-
ta wartość robót budowlanych 
wynosi 1 688 858,80 zł. 

Przedmiotowe zadanie inwe-
stycyjne jest współfinansowa-
ne ze środków Europejskiego 
Funduszu Rolnego na rzecz 
Rozwoju Obszarów Wiejskich 
w  ramach Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich na lata 
2014 – 2020. Wartość dofinan-
sowania to 63,63 % kosztów 
kwalifikowanych. 

Należy zaznaczyć, że dzięki 
owocnym rozmowom władz 
Gminy z  przedstawicielami 
Polskiej Spółki Gazownictwa 
Oddział w  Koszalinie, w  trakcie 
robót ziemnych związanych 
z  przebudową sieci kanalizacji 
deszczowej, spółka PSG rów-
nolegle wybudowała sieć ga-
zową wraz z  przyłączami do 
przyległych nieruchomości, 

celem kompleksowej budowy 
infrastruktury technicznej w Lu-
leminie.

21 września dokonano rów-
nież uroczystego otwarcia 
świetlicy wiejskiej w  Luleminie, 
która w  ostatnich miesiącach 
przechodziła proces termomo-
dernizacji. Wprowadzone roz-
wiązania sprawiają, że budynek 
stał się nie tylko nowoczesny, 

ale też przyjazny środowisku. 
Zakres rzeczowy przedsięwzię-
cia obejmował m.in.: docieple-
nie ścian budynku, wykonanie 
elewacyjnej wyprawy tynkar-
skiej i  malowaniem, wymianę 
stolarki drzwiowej zewnętrznej 
i wewnętrznej stolarki okiennej, 
wykonanie instalacji c.o. i c.w.u., 
montaż nowego źródła ciepła – 
pompa ciepła typu powietrze/

woda, wymianę opraw oświe-
tleniowych na energooszczęd-
ne typu LED, wraz z przebudo-
wą instalacji elektrycznej. 

Całkowity koszt przedsię-
wzięcia wyniósł 471  290 zł. 
Termomodernizacja realizo-
wana jest w  ramach projektu 
partnerskiego pn.: ”Poprawa 
efektywności energetycznej 
Obszaru Funkcjonalnego Mia-

sta Słupska poprzez termomo-
dernizację budynków”. Zadanie 
dofinansowane ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regio-
nalnego Programu Operacyjne-
go Województwa Pomorskiego 
na lata 2014-2020, w wysokości 
68 % środków kwalifikowanych. 
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Biologia, 
geografia, fizyka 
i chemia nie 
pozostawią już 
tajemnic

Szkoła Podstawowa w Kończewie, dzięki 
dodatkowej subwencji oświatowej, zakupi 
pomoce dydaktyczne do nauki przed-
miotów przyrodniczych. Wyposażenie 
dwóch pracowni w nowe zestawy kosz-
tować będzie prawie 40 tysięcy złotych. 
Dzięki nim uczniowie mają lepiej przyswa-
jać i zrozumieć treści wynikające z progra-
mu nauczania przedmiotów ścisłych. 

Samorządy miały czas do połowy czerwca, 
by ubiegać się o  pieniądze na wyposażenie 
szkół w  pomoce dydaktyczne do przed-
miotów przyrodniczych. Gmina Kobylnica 
w pierwszej kolejności wystąpiła o zakup po-
mocy dydaktycznych dla Szkoły Podstawo-
wej im. Jana Kochanowskiego w Kończewie. 

- Realizacja treści wynikających z podstawy 
programowej w  szkole podstawowej opiera 
się na metodzie oglądowej, doświadczalnej, 
wymaga obserwacji, analizy informacji z róż-
nych źródeł. Aby zwiększyć zainteresowanie 
i motywację do nauki przedmiotami przyrod-
niczymi, szczególnie fizyką, chemią, biologią 
i  geografią, którymi po raz pierwszy zostali 
objęci uczniowie, niezbędne są pomoce dy-
daktyczne, które pozwolą na praktyczne po-
znanie wielu zjawisk przyrody, przybliżą tre-
ści programowe uczniom słabszym, wzbudzą 
zainteresowanie i rozwiną zdolności uczniów 
zdolniejszych – podkreśla Grażyna Pioterek, 
dyrektor SP w Kończewie. 

Zakupione pomoce dydaktyczne wzboga-
cą dwie sale dydaktyczne, w  których reali-
zowane są zajęcia z biologii, geografii, fizyki 
i chemii. 

W  lepszym zrozumieniu programu na-
uczania biologii pomóc mają m.in.: korpusy 
z  ruchomymi elementami, szkielet człowie-
ka, piankowy model komórki roślinnej, pre-
paraty mikroskopowe, fantom z  elektroniką 
bezprzewodową czy cyfrowe mikroskopy. Na 
zajęciach z  geografii uczniowie będą mieli 
do dyspozycji nowe mapy ścienne, globu-
sy, deszczomierz, barometr czy próbki gleb. 
W  przekazywaniu wiedz z  fizyki pomocne 
mogą się okazać kompleksowe zestawy de-
monstracyjne, a w przypadku chemii – zesta-
wy do filtracji wody, przyrządy do elektrolizy, 
modele atomów i zestawy szkieł laboratoryj-
nych. 

- Samodzielne poznawanie świata przez 
uczniów – poprzez obserwację i eksperymen-
towanie jest szczególnie ważnym procesem 
w  dydaktyce chemii i  fizyki, gdyż umożliwia 
rozwijanie aktywności uczniów i  kształto-
wanie samodzielności w  działaniu. Wybrane 
pomoce dydaktyczne posłużą do przeprowa-
dzenia doświadczeń w klasie VII i VIII. Ucznio-
wie poznają nowe prawa, znajdą odpowiedzi 
na pytania typu: „Dlaczego…?”, „Jak to wyja-
śnić…?” – dodaje dyrektor Pioterek. 

Nowe wyposażenie pojawi się w  szkole 
w  ciągu najbliższych tygodni. W  kolejnych 
dwóch latach planowane jest doposażenie 
szkół w Kwakowie i Słonowicach. 

 W SKRÓCIE Edukacja w zupełnie innej odsłonie
Dobiega już końca remont jednej z pracowni komputerowych w szkole Podstawowej im Kornela Makuszyńskie-
go w Kobylnicy. Oprócz niedawno zakupionych komputerów, w sali pojawią się nowe biurka dla dzieci, blaty 
do zajęć z robotyki, szafy do przechowywania klocków oraz wygodne krzesła.

 Dobiega już końca remont jed-
nej z  pracowni komputerowych 
w szkole Podstawowej im Korne-
la Makuszyńskiego w  Kobylnicy. 
Oprócz niedawno zakupionych 
komputerów, w  sali pojawią się 
nowe biurka dla dzieci, blaty do 
zajęć z robotyki, szafy do przecho-
wywania klocków oraz wygodne 
krzesła.

Zmiany te wynikają z  faktu, 
iż wkrótce w  tej szkole urucho-
mione zostanie profesjonalne, 
certyfikowane LEGO Education 
Innovation Studio (LEIS) – jedyna 
na Pomorzu jedna z dwóch tego 
typu pracowni w kraju. 

LEIS  to praktyczne zastosowa-
nie Systemu LEGO® dla uczenia 
się. Pozwala przenieść szkolne 

przedmioty z  podręczników do 
prawdziwego życia zapewniając 
najlepszą edukację – taką, która 
angażuje osobiście i będzie trwać 
całe życie. Szeroka gama rozwią-
zań LEGO Education umożliwia 
atrakcyjne realizowanie materiału 
z wielu dziedzin i  różnych przed-
miotów. 

Przyznanie certyfikatu Lego 

Education Innovation Studio 
potwierdza, iż dana placówka 
spełnia najwyższe standardy de-
dykowane przez Lego na całym 
świecie.  

Serdecznie zapraszamy wszyst-
kich zainteresowanych na oficjal-
ne otwarcie studia LEGO Edu-
cation połączone z  konferencją 
naukowo-metodyczną, które od-
będzie się w dniu 19 października 
w  Szkole podstawowej w  Kobyl-
nicy o  godzinie 10.00. Zaintere-
sowani będą mogli również wziąć 
udział w warsztatach. 

Konferencja będzie dotyczyć 
wykorzystywania robotyki w pro-
cesie edukacyjnym, wezmą w niej 
udział zaproszenie goście, przed-
stawiciele firmy AkcesEdukacja 
- jedynego oficjalnego dystrybu-
tora zestawów Lego Education 
w  Polsce. Ponadto nauczyciele, 
przedstawiciele środowiska aka-
demickiego oraz jednostek zaj-
mujących się doskonaleniem za-
wodowym. Dodatkowo, odbędą 
się warsztaty dla nauczycieli pro-
wadzone przez certyfikowanych 
trenerów Lego. 

Więcej informacji można zna-
leźć na stronie www.robotyka.
spkobylnica.pl

Stypendia naukowe dla absolwentów
Siedmiorgu tegorocznym absolwentom klas gimnazjalnych Wójt Gminy Kobylnica przyznał stypendia 
finansowe za wybitne osiągnięcia naukowe. Liczę, że dzięki temu wsparciu będziecie mieli możliwość 
do dalszego rozwoju, poszerzania swojej wiedzy i realizacji kolejnych planów – mówił w trakcie uro-
czystego spotkania z uczniami i ich rodzicami Leszek Kuliński.

We wtorek, 28 sierpnia, w  sali konferen-
cyjnej Urzędu Gminy Kobylnica, najzdol-
niejsi absolwenci gimnazjów odebrali gra-
tulacje i  stypendia przyznane przez Wójta 
Gminy Kobylnica. Finansowe wsparcie przy-
znano siedmiorgu absolwentom.

- Cieszę się, że mogę w ten sposób uho-
norować trud i  zaangażowanie, jakie wło-
żyliście w  osiąganie tak imponujących 
wyników. Swoją postawą udowodniliście, 
że jesteście ludźmi ambitnymi i  zdetermi-
nowanymi. Liczę, że dzięki temu wsparciu 
będziecie mieli możliwość do dalszego 
rozwoju, poszerzania swojej wiedzy i  re-
alizacji kolejnych planów – zwracał się do 

młodych ludzi Wójt. Słowa uznania zostały 
skierowane również pod adresem rodziców, 
którzy towarzyszyli młodym stypendystom. 
Jak podkreślał Wójt, uzyskanie stypendium 
naukowego jest również ogromnym sukce-
sem wychowawczym. 

Zgodnie z Regulaminem Lokalnego Pro-
gramu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 
Dzieci i  Młodzieży w  Gminie Kobylnica, 
stanowiącym załącznik do Uchwały Nr 
XL/344/2017 Rady Gminy Kobylnica z  dnia 
25 maja 2017 r. stypendium przyznawane 
jest uczniom, którzy spełnili następujące 
kryteria: uzyskali średnią ocen końcowo-
rocznych co najmniej 5,00, co najmniej bar-

dzo dobre zachowanie, uzyskali pozytywną 
opinię wychowawcy oraz wysokie wyniki 
z  egzaminu gimnazjalnego - nie mniej niż 
75% maksymalnej liczby punktów. Aby 
otrzymywać stypendium przez cały okres 
kontynuowania nauki w szkole ponadpod-
stawowej uczeń musi uzyskać w  kolejnych 
okresach nauki w  szkole średnią ocen za 
semestr i w klasyfikacji końcoworocznej co 
najmniej 4,5 oraz co najmniej dobrą ocenę 
z zachowania. 

Stypendia otrzymali:
• Łukasz Lemańczyk - średnia ocen 5,72 

oraz wzorowe zachowanie
• Tymoteusz Paliński - średnia ocen 5,61 

oraz wzorowe zachowanie
• Olga Kopczewska - średnia ocen 5,32 

oraz wzorowe zachowanie
• Maciej Żurawski - średnia ocen 5,27 oraz 

wzorowe zachowanie
• Barbara Kobus - średnia ocen 5,06 oraz 

bardzo dobre zachowanie
• Julia Młynarczyk – średnia ocen 5,05 

oraz wzorowe zachowanie
• Kinga Narodzonek – średnia ocen 5,00 

oraz wzorowe zachowanie

Wysokość stypendium wynosi 200 zł mie-
sięcznie z  wyłączeniem okresu wakacyjne-
go. Stypendia naukowe Wójta Gminy Kobyl-
nica przyznawane są od 2002 roku. 
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Kolejne środki na walkę 
z barszczem Sosnowskiego
Gmina Kobylnica pozyskała dodatkowe środki na walkę z barszczem 
Sosnowskiego. Skupiska tej groźnej rośliny wykryto na kolejnych obsza-
rach. Na działania mające pomóc w jej eliminacji samorząd starał się 
pozyskać pieniądze z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. Skutecznie.

Po dodatkowych informa-
cjach o  nowych stanowiskach 
barszczu Sosnowskiego, prze-
prowadzona została inwenta-
ryzacja, w wyniku której stwier-
dzono występowanie nowych 
ognisk na obszarze ok. 8,74 ha. 

W  tych obrębach wykryto 
nowe skupiska barszczu So-
snowskiego:

Dobrzęcino 5,21 ha
Komorczyn 0,255 ha 
Słonowice 0,57 ha 
Sycewice 2,2795 ha 
Kobylnica 0,02 ha 
Reblino 0,007 ha 
Runowo Sławieńskie 0,2 ha. 

Ze względu na zagrożenie, 
jakie barszcz Sosnowskiego 
powoduje dla mieszkańców 
i  środowiska konieczna była 
natychmiastowa interwencja. 
W  celu pozyskania środków na 
osiągnięcie efektu ekologiczne-
go tj. równowagi biologicznej, 
zahamowanie degradacji śro-
dowiska spowodowanej eks-
pansją barszczu, Gmina Kobyl-
nica wzięła udział w  konkursie 
ogłoszonym przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska 
i  Gospodarki Wodnej w  Gdań-
sku pn. „Kompleksowe zwalcza-
nie Barszczu Sosnowskiego na 

terenie gminy Kobylnica”. 
W  wyniku rozstrzygnięcia 

konkursu Gmina Kobylnica  za-
warła umowę z  WFOŚiGW 
w  Gdańsku  o  dotację celową 
w  kwocie 70.000,00 na dofi-
nansowanie wspomnianego 
zadania. Na dziś wykonano 4 
z 6 zabiegów zwalczających roz-
przestrzenianie się rośliny, tj. I – 
chemiczny tj. (oprysk z użyciem 
środka pn. Roundup 360SL) , II 
– mechaniczny (tj. koszenie , wy-
kopanie korzeni) , III- chemiczny 
i  IV mechaniczny. Całe przed-
sięwzięcie zostanie zakończone 
w terminie do 30 listopada. 

Efekt ekologiczny przepro-
wadzonych działań powinien 
być widoczny już w  przyszłym 
sezonie. 

Warto podkreślić, że są to 
kolejne środki, jakie kobylnicki 
samorząd pozyskał na walkę 
z  barszczem Sosnowskiego. 
Równolegle trwają bowiem 
prace finansowane z  puli Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego. 5-letni program, 
którego koszty szacuje się na 
330 tysięcy złotych, zakończy się 
w roku 2022. W tym przypadku 
prace realizowane są na 82 dział-
kach, na których wykryto skupi-
ska barszczu Sosnowskiego. KoBO 2019. Lista 

zwycięskich projektów
Poniżej prezentujemy listę zadań, które otrzymały największą liczbę gło-
sów w Kobylnickim Budżecie Obywatelskim 2019. 

ZADANIA INFRASTRUKTURALNE: 
. Grupa nr 1, zadanie nr 6, Rozbudowa i modernizacja altany z grillem w Luleminie (LULEMINO) 
. Grupa nr 2, zadanie nr 8, Sierakowo buduje miejsce spotkań-etap II (SIERAKOWO) 
. Grupa nr 3, zadanie nr 7, Rozbudowa placu zabaw i strefy rekreacyjno-sportowej w Bolesławicach (BO-

LESŁAWICE) 
. Grupa nr 4, zadanie nr 10, Szlak edukacyjno-sportowy po Kwakowie (KWAKOWO) 
. Grupa nr 5, zadanie nr 9, Budowa boiska treningowego dla wszystkich grup piłkarskich z Kobyl-

nicy przy ul. Wodnej (KOBYLNICA) 

ZADANIA SPOŁECZNE: 
. Grupa nr 1, zadanie nr 5, „Ćwicz z nami z Luleminiankami” (LULEMINO) 
. Grupa nr 2, zadanie nr 7, Festyn sportowo-rekreacyjny dla mieszkańców Sierakowa i Kończewa (SIERAKOWO) 
. Grupa nr 2, zadanie nr 2, Festyn rodzinny z okazji dnia dziecka w Zębowie (ZĘBOWO) 
. Grupa nr 3, zadanie nr 9, „W zdrowym ciele zdrowy duch” – plac zabaw i rekreacji w Bolesławicach (BOLESŁAWICE) 
. Grupa nr 3, zadanie nr 1, Grajmy i bawmy się oraz tańczmy podczas imprez w świetlicy wiejskiej we Wrzącej (WRZĄCA) 
. Grupa nr 4, zadanie nr 13, Turniej piłki nożnej w Kończewie o puchar Wójta Gminy Kobylnica (KWAKOWO) 
. Grupa nr 5, zadanie nr 8, „Turniej wakacyjny” turniej piłki nożnej z okazji pożegnania lata (KOBYLNICA) 
. Grupa nr 5, zadanie nr 6, „Zimowa liga mistrzów” turniej piłki nożnej dla dzieci (KOBYLNICA) 

Szczegółowe informacje dotyczące głosowania znajdują się na stronie internetowej https://ko-
bylnica.wybiera.pl. 

Serdecznie dziękujemy wszystkim wnioskodawcom, którzy złożyli swoje propozycje zadań w IV 
edycji Kobylnickiego Budżetu Obywatelskiego oraz wszystkim, którzy brali udział w głosowaniu, 
a wygranym gratulujemy osiągniętego wyniku.

Liczba wszystkich oddanych głosów 3154, w tym: prawidłowych 2816 i błędnych 338.

Informacja w sprawie spotkania 
dotyczącego Krajowego  
Programu „Czyste Powietrze”
Informujemy, że w dniu 3 października 2018 roku o godz. 16:30 w sali te-
atralnej Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy przy ul. Wodnej 
20/4 odbędzie się spotkanie informacyjne dla mieszkańców Gminy Kobyl-
nica dotyczące Krajowego Programu „Czyste Powietrze”.

Specjaliści z  Wojewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i  Gospodarki Wodnej w  Gdańsku 
w  przystępny sposób przybliżą założenia oraz za-
kres programu. Na spotkaniu w formie warsztato-
wej przedstawiony zostanie sposób aplikowania do 
programu w  tym rejestracja, określenie wielkości 
możliwego do uzyskania dofinansowania oraz pro-
ces wypełniania wniosku o dofinansowanie. 

\Krajowy Program „Czyste Powietrze” skierowa-
ne jest do osób fizycznych będących właścicielami 
lub współwłaścicielami domów jednorodzinnych. 
W  ramach programu będzie możliwe uzyskanie 
dofinansowanie na wymianę starych źródeł ciepła 
zasilanych paliwami stałymi (węgiel, drewno itp.) na 
nowoczesne źródła ciepła. Dofinansowany będzie 
zakup źródeł zasilanych:

- z miejskiej sieci ciepłowniczej (węzły ciepła),
- gazem ziemnym lub LPG,
- olejem opałowym,
- elektrycznością (w tym pompy ciepła),
- biomasą,
- węglem.
W przypadku źródeł zasilanych paliwami stałymi 

konieczne jest spełnienie przez źródło normy eko-
projekt (ecodesign). Źródła gazowe i olejowe muszą 
wykazać się klasą efektywności minimum A, z kolei 
pompy ciepła minimum klasą A+. Montaż wyżej 
wymienionych źródeł może być również dofinan-
sowany w obiektach nowobudowanych tj. nie od-
danych jeszcze do użytku. 

Oprócz montażu źródeł ciepła w ramach Progra-
mu możliwe będzie również pozyskanie dofinanso-
wania na szerokie działania termomodernizacyjne 
w obiekcie jednorodzinnym w tym na:

- docieplenie ścian, stropów, dachów i podłóg,
- wymianę stolarki okiennej i drzwiowej,
- modernizację instalacji wewnętrznej c.o. i c.w.u.,
- montaż instalacji mechanicznej z odzyskiem ciepła,
- przyłącza do zakupionych źródeł ciepła (cie-

płownicze, gazowe, elektryczne),
- montaż instalacji solarnych (kolektory słonecz-

ne i fotowoltaika). 
Wysokość dofinansowania zależna będzie od 

poziomu dochodów na członka gospodarstwa 
domowego i  będzie wynosiła od 30% do nawet 
90%. W  ramach potrzeby można będzie również 
skorzystać z preferencyjnej pożyczki na sfinansowa-
nie pozostałych kosztów kwalifikowanych zadania. 
W przypadku montażu instalacji solarnych dofina-
sowanie udzielane jest jedynie w formie pożyczki. 

Wnioski należy składać do Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej 
w Gdańsku. Nabór wniosków rozpoczął się 19 wrze-
śnia 2018 r. i potrwa do 30 czerwca 2027 r. W razie 
szczegółowych pytań informacji udzielają pracow-
nicy WFOŚiGW w Gdańsku: czystepowietrze@wfos.
gdansk.pl, 58 743 18 20 lub 58 743 18 21. Więcej 
informacji znajduje się pod adresem: https://wfos.
gdansk.pl/czyste_powietrze_icon

Spotkanie w orientalnym klimacie
Przenieś się w orientalne klimaty na spotkaniu z Tanyą Valko, autorką 
bestsellerowej sagi arabskiej. Wydarzenie odbędzie się w poniedziałek  
1 października 2018 r. o godz. 17.00 w sali teatralnej Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy przy ul. Wodnej 20/4. 

Tanya Valko mieszkała m. in. 
w Libii i Arabii Saudyjskiej, a na-
stępnie w  Indonezji, więc te-
matykę Bliskiego Wschodu zna 
od podszewki. Losy stworzo-
nej przez nią bohaterki – Polki, 
która jako nastolatka poślubiła 
Libijczyka i wyjechała z nim do 
kraju jego przodków oraz jej 
dorosłej już córki Marysi może-
my śledzić także w  sadze azja-
tyckiej będącą, kontynuacją ich 
losów. 

Oprócz rozmowy o  książ-
kach, autorka odpowie także 
na pytania: jak naprawdę wy-
gląda sytuacja w Syrii i problem 
uchodźców? Czy małżeństwo 
Polki z  Muzułmaninem ma 
przyszłość? Jakie są losy Po-
laków żyjących na Bliskim 
Wschodzie? 

Po spotkaniu zapraszamy 
na poczęstunek w orientalnym 
stylu.
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo racji i prawdzie

Racji, proszę państwa, jest 
przynajmniej tyle co prawd. 
W  starym wyświechtanym 
powiedzeniu przyjęto bo-
wiem uważać, że w  spo-
łecznym odbiorze prawd 
funkcjonuje wiele. Jest cała 
prawda, półprawda i  gów-
no prawda i  to niestety jest 
święta prawda! Racji mniej 
więcej jest tyle samo, bo 
obok racji stanu funkcjonuje 
jeszcze kilka innych racji. Jest 
racja wiecowych mówców 
pilnowana przez tabuny taj-
nej i mundurowej policji, jest 
racja żywnościowa, której 
pilnują dietetycy w  polskich 
szpitalach, żeby pacjent przy-
padkiem zbytnio nie przytył. 
Jest wreszcie racja nieobiek-
tywna, którą zawsze mają 
spierające się strony. To jest 
ten rodzaj racji niezależny od 
nacji, politycznych konotacji 
i  religijnej orientacji. To taką 
właśnie swoją rację, każdy 
może posiadać na własność. 

Wolno mu przecież! Każdy, 
nawet największy oszołom 
pełen wiary w  swoje prze-
konania, racje interlokutora 
przynajmniej szanować po-
winien. Z  tego poszanowa-
nia właśnie wywodzi zasa-
da wszelkich konsensusów 
o  kompromisach nawet nie 
wspominając. To konsensus 
jest fundamentem prawa 
stanowionego każdej spo-
łeczności lokalnej, państwo-
wej czy międzynarodowej. 
Wywodząca się z  prawa 
rzymskiego maksyma pac-
ta sunt servanda wyraża się 
w tym właśnie, że strona, któ-
ra zawarła jakąkolwiek umo-
wę, musi się z niej wywiązać. 
Jakby nie patrzeć Kon...tucja 
(wyraz ostatnio uznawany 
za obraźliwy) jest stricte naj-
ważniejszą umową społecz-
ną i  podstawowym aktem 
prawnym Rzeczpospolitej. 
Polska podpisała też traktat 
akcesyjny do europejskiej 

wspólnoty ojczyzn. Lubimy 
korzystać, jak każdy, z  przy-
wilejów i dobrodziejstw z tej 
przynależności płynących. 
Obowiązki jakie ta przynależ-
ność nakłada mamy najczę-
ściej głęboko w nosie, dowo-
dząc, że Unia suwerennemu 
państwu, praw własnych ani 
obowiązków nijakich na-
rzucać nie może. Jeśli na-
wet zgodzić by się przyszło 
z  takim egocentrycznym 
stanowiskiem władzy i  nie 
da się ukryć znacznej części 
społeczeństwa, to przecież 
fason trzeba trzymać do 
końca. Suweren, zarówno 
ten z Nowogrodzkiej w War-
szawie, jaki i ten z Kończewa, 
Kwakowa czy Lulemina jest 
raczej przeciwny przyjmo-
waniu uciekających przed 
hekatombą wojenną islam-
skich uchodźców. Trzeba im 
przyznać rację. Idiotów do 
kraju wpuszczać nie należy, 
bo gdyby mądrość Koranu 

przemawiała do wyznawców 
Allacha, zaniechaliby wszel-
kiego terroru i  kłaniając się 
uniżenie jak to robią Japoń-
czycy, już dziś opanowaliby 
całą Europę, a wziąwszy pod 
uwagę ich naturalną zdol-
ność rozrodczą, może jesz-
cze o  kilka lat wcześniej. Ba 
oni, gdyby chcieli w  ogóle 
u  nas zamieszkać. nie ocze-
kiwaliby nawet na wyborcze 
500+, a  przecież dziesiątka 
przychówku jest wśród wy-
znawców Allacha niemal 
standardem. W  otwarte ra-
miona Rzeczpospolitej wpa-
dło tymczasem prawie tylu 
uchodźców z  Ukrainy ile 
z  Polski rdzennych obywa-
teli wygnała bieda oraz brak 
jakichkolwiek zawodowych 
i  bytowych perspektyw. To 
nie wyznawcy Allacha lecz 
ukraińscy nacjonaliści nio-
sąc na banderze Stiepana 
Banderę domagają się Wiel-
kiej Ukrainy obejmującej 

Łemkowszczyznę, Nadsanie, 
Chełmszczyznę i  Podlasie, 
ze o  Krakowie wspominać 
nawet nie wypada. Gdzie 
więc żelazna konsekwencja 
wobec anty unijnych posta-
nowień o  kordonie sanitar-
nym przeciw uchodźcom? 
To przecież wielka polska 
emigracja spowodowała za-
łamanie się polskiego rynku 
pracy a co za tym idzie proce-
su inwestycyjnego w  Polsce. 
Tania, Ukraińska siła robocza 
stała się jedynym antidotum 
na ten poważny kryzys. Nie 
każdy jednak Ukrainiec to 
banderowski nacjonalista. 
Oni są silni i  wspierani wy-
łącznie u  siebie. Na każdym 
kroku, idąc warszawskimi uli-
cami, spotkać można za stra-
ganem warzywnym, w  bud-
ce z hot dogami czy na tanim 
bazarku sympatyczne Ukra-
inki mówiące po polsku z jak-
że miłym dla ucha wschod-
nim słowiańskim zaśpiewem. 

Ten nacjonalizm dla nas więc 
groźny również nie jest. Bar-
dziej bać się trzeba naszych, 
rodzimych nacjonalistów, bo 
oni są właśnie coraz silniej-
si i  coraz bardziej wspierani 
i  coraz bardziej u  siebie. Na-
cjonalistyczne, nierozpozna-
walne nigdy przez policję bo-
jówki, krzyczą coraz głośniej 
„Jeden naród jedna ojczyzna 
i  jeden wódz”. W tej narodo-
wo-socjalistycznej narracji 
brakuje mi tylko jednej, jakże 
oczywistej konotacji. Wszyst-
kie kontynenty na świecie 
są na literę A. Jedna tylko 
Unia Europejska nie dość, że 
Jewro to jeszcze pejska jest. 
Żydy wszak byli na świecie 
ciut wcześniej niż Morawiec-
ki Polskę do chrztu trzymać 
raczył. Tyż prowda powie-
działby janosikowy zbójnik 
Kwiczoł i tyż miałby rację.

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

Kampanie wyborcze, jak olimpiady, 
trwają zwykle lat cztery. Wybory po-
wszechne to jak olimpijskie igrzyska, 
podczas których w  blokach starto-
wych stają różni zawodnicy. Z  tą jed-
nak różnicą, że w przypadku wyborów 
nie zawsze jednak odpowiednio przy-
gotowani zawodnicy, by należycie 
zobowiązania wynikające z  rywaliza-
cji w  takim gronie wypełnić. Tu prze-
cież nie najważniejsza jest kondycja 
fizyczna lecz wizja i program rozwoju 
regionu oraz pomyślność lokalnej 
wspólnoty. Jednych wspiera konkret-
na partia polityczna, innych polityczna 
koteria czyli grupa ludzi i  środowisk 
powiązanych ze sobą wspólnymi inte-
resami, często przez partię polityczną 
nawet finansowo wspieranych. To or-
ganizacja ludzi, którzy się wzajemnie 
popierają i bronią, a ich celem jest wy-
łącznie zdobycie władzy na różnych 
szczeblach i  w  różnych wymiarach. 
Stając po raz kolejny w szranki wybor-
cze o  urząd wójta gminy Kobylnica, 
liczę wyłącznie na społeczne poparcie 
mieszkańców, na ich trzeźwy osąd in-
westycyjnych i  społecznych dokonań 
jakich nam się w trakcie mojej służby 
dla gminy dokonać udało. Każdy, pro-
fesjonalny spin doctor powie, że kam-

panię wyborczą rozpoczyna się w dniu 
wygranych bądź przegranych wybo-
rów. Moja pojmowana w  ten sposób 
kampania, to dziesiątki inwestycji spo-
łecznych socjalnych i  gospodarczych, 
to nowe nawierzchnie na lokalnych 
drogach, chodniki, obiekty oświato-
we i  kulturalne, kilometry kanalizacji 
i  wodociągów, nowoczesne świetlice 
i szeroko rozumiana polityka społecz-
na. Jeden z  moich odwiecznych kon-
kurentów choć pełni zaszczytną funk-
cję radnego Naszej Gminy, ograniczył 
się jednak w  swoich dokonaniach 
do założenia strony internetowej na 
portalu społecznościowym gdzie, ko-
rzystając z  dobrodziejstw należącego 
do Amerykanów serwisu, bezkarnie 
pomawiać można urząd, radę i wójta. 
Chociaż motto strony informuje, że 
„skupia ludzi zjednoczonych wokół waż-
nych spraw dotyczących gminy Kobylni-
ca i jej mieszkańców”, to innych wpisów 
szukać tam daremny trud a  zakładka 
społeczność jest tam nadal zupełnie 
pusta. Z  sympatią odbieram jednak 
pojawienie się na wyborczej scenie 
przedstawiciela młodszego pokole-
nia. W końcu każdy z nas za młodością 
tęskni i  chętnie wróciłby pewnie do 
tamtych lat. Młodość ma jednak to do 

siebie, że czasami wchodzi w niebez-
pieczny związek z pochopnymi stwier-
dzeniami. Jest bowiem przekonany, 
że rozwój gminy Kobylnica do tej 
pory był dynamiczny. Za jego sprawą 
może być tylko „jeszcze bardziej dyna-
miczny niż do tej pory”. Należy mieć 
tylko nadzieję, że pan kandydat nie 
obieca nam wzorem swojego imien-
nika z  Warszawy, dwóch linii metra. 
U nas na dorosłego chłopa pół metra 
wystarczy! Piękne frazesy i  efektow-
ne wizualizacje są jak kinowe seanse 
3D. Ładnie wyglądają, robią wrażenie, 
ale zbyt wiele treści w sobie nie kryją. 
Przyglądając się im bardziej wnikliwie 
łatwo stwierdzić możemy, że przysło-
wiowe „cuda na kiju” są w zasięgu ręki. 
Pan Premier powiada, że oni w odróż-
nieniu od opozycyjnych wojowników, 
mają program dla samorządów. Ja 
się sprzeciwiam takiej polityce unifi-
kacji i  centralizmowi decyzyjnemu! 
My o  swoich programach, zadaniach, 
kierunkach rozwoju, będziemy de-
cydowali sami, w  konsultacjach spo-
łecznych i  w  radzie gminy wybranej 
w  wolnych demokratycznych tajnych 
i mam nadzieję, uczciwych wyborach! 
Pieniądze przez „dobrą zamianę” wrzu-
cone na rynek konsumpcyjny dały, 

jakże potrzebny niektórym rodzinom 
zastrzyk finansowy. Każdy rynek ma 
jednak dwa oblicza. Ma twarz popy-
tu i  podaży. W  całym kraju załamuje 
się program inwestycyjny. Zarobko-
wa emigracja i  dodatkowy kapitał na 
rynku spowodowały znaczny brak rąk 
do pracy i  idący za tym wzrost wyna-
grodzeń. Za dobrą pracę co prawda 
godziwie wynagradzać należy ale 
jest jeszcze druga, ciemniejsza stro-
na medalu. W  ślad za podwyżkami 
płac rosną ceny energii, materiałów 
budowlanych, niezbędnych do budo-
wy infrastruktury technicznej, czy do 
remontów obiektów kubaturowych, 
rosną ceny rur, kręgów betonowych, 
betonu, cementu, mas bitumicznych 
i wielu innych asortymentów niezbęd-
nych do realizacji prac, na które wy-
konawcy podpisali z  gminą znacznie 
wcześniej umowy. Drastyczny, roczny 
wzrost cen niektórych materiałów 
sięga nawet 25%. Wykonawcy ocze-
kują renegocjacji zawartych wcześniej 
warunków w umowach na roboty bu-
dowlane. Bo te ustalone warunki stwa-
rzają zagrożenie dla płynności finanso-
wej ich firm. Jednak prawo zamówień 
publicznych nie pozwala inwestorom 
na zmiany zapisów w zawartych umo-

wach. Rokowania ekonomiczne i eks-
perckie wskazują, że w  najbliższych 
latach nastąpi dalszy wzrost cen ma-
teriałów, usług i transportu co jeszcze 
bardziej pogłębi regres na rynku inwe-
stycyjnym. 

Mój konkurent wyborczy publicznie 
ogłosił, że gmina z tak wielkim poten-
cjałem, jest gotowa na zmiany i  tych 
zmian potrzebuje. Ja się z tą tezą zga-
dzam w  zupełności. Rzecz w  tym, że 
ja te zmiany z  udziałem rady gminy, 
sołtysów i  rad sołeckich jak i  swoich 
współpracowników wprowadzam 
skutecznie od kilku przynajmniej lat 
i  nadal konsekwentnie zamierzam to 
robić. Może to trudne, wszak łatwiej 
i na pewno bardziej widowiskowo jest 
oczerniać radę, urząd i  wójta na pro-
filach społecznościowych niż, patrząc 
im w oczy, merytorycznie dyskutować 
i  zgłaszać własne inicjatywy na sesji. 
Jak mawiał Profesor Bartoszewski, 
„warto być przyzwoitym”. Ja zatem 
dodam:… i  obiektywnym w  swoich 
osądach. 
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Trwa walka o zdrowie 
5- letniego Juliana 
z Reblina. Chłopczyk 
zachorował na ostrą 
białaczkę limfobla-
styczną i potrzebuję 
przeszczepienia, aby 
żyć. Przyjdź i bezpłat-
nie zarejestruj się w ba-
zie Fundacji DKMS. Daj 
szansę na nowe życie 
Julkowi i Innym po-
trzebującym – apelują 
rodzice. 

Kiedy dowiedzieli się 
Państwo o chorobie syna?

Jolanta Jaworska, mama 
Julka: Julian po raz pierw-
szy zachorował w listopadzie 
2016 roku, miał wtedy zale-
dwie 3,5 roku. W  lipcu 2017 
zakończył tzw. leczenie in-

tensywne (dożylna chemio-
terapia) i wrócił do domu na 
leczenie podtrzymujące, tj. 
chemioterapię doustną. Ten 
etap miał się zakończyć na 
początku 2019 roku, jednak 
w  trakcie jednej z  rutyno-
wych kontroli okazało się, 
że choroba wróciła, jeszcze 
silniejsza.

Pewnie trudno było 
w  pierwszym momencie 
otrząsnąć się z szoku?

Pierwsze zachorowanie to 
rzeczywiście ogromny szok 
ale bardzo szybko przestawi-
liśmy się na tryb "zadaniowy" 
- musieliśmy szybko nauczyć 
się wielu rzeczy, pojęć, okre-
śleń, przeorganizować życie.

Po powrocie do domu 
odzyskaliśmy nadzieję, na 
normalność. Diagnoza, która 
zapadła w  tym roku podcię-
ła nasze skrzydła - wiemy, że 

to będzie o wiele trudniejsze 
i  bardziej ryzykowne lecze-
nie niż poprzednie. Strach to-
warzyszy nam każdego dnia.

Jak obecnie czuje się Ju-
lek? Przebywa w domu?

Dziś Julek czuje się dobrze 
- niestety, ta sytuacja potrafi 
zmieniać się z dnia na dzień, 
ze względu na powikłania ja-
kie wywołuje chemioterapia. 
Z  uwagi na intensywność 
leczenia Julek większość 
czasu spędzi w  szpitalu - na 
razie nie mamy możliwości 
powrotu do domu nawet na 
krótką przepustkę.

Dziś jesteście Państwo 
na etapie współpracy 
z  Fundacją DKMS. Mocno 
wspieracie to, do czego 
namawiają przedstawicie-
le Fundacji – rejestracja 
w  bazie dawców. Jednak 
zainteresowanie takim 

działaniem wciąż nie jest 
tak duże, jak mogłoby się 
wydawać. Niewiedza?

Zdecydowanie niewiedza - 
o tym, jak ważne i trudne jest 
znalezienie dawcy, jak też 
i  o  samym pobraniu szpiku, 
a co za tym idzie strach przed 
tym pobraniem. Kompletnie 
nieuzasadniony. 

Jak pomóc w  walce 
z  chorobą małemu Julko-
wi?

Rejestrując się w  bazie 
dawców - przeszczep szpiku 
to dla niego jedyny ratunek. 

Czy potrzebują Państwo 
jeszcze jakiejś pomocy lub 
wsparcia?

Na dzień dzisiejszy naj-
ważniejsze jest znalezienie 
dawcy.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Jedynie właściwy dawca 
może pomóc małemu Julkowi

W Y W I A D  K U R I E R A

Fundacja DKMS została za-
łożona w 2008 roku i prowa-
dzi działalność społecznie 
użyteczną w sferze zadań pu-
blicznych z  zakresu ochrony 
zdrowia, na rzecz Pacjentów 
chorych na białaczkę i  inne 
schorzenia kwalifikujące 
szpik kostny lub krwiotwór-
cze komórki macierzyste krwi 
obwodowej do przeszczepu.

Osoba, która chce się zarejestro-
wać, jako potencjalny dawca szpiku 
może to zrobić pod warunkiem, że 
spełni kilka kryteriów. 

Świadoma Decyzja
Pierwszym kryterium jest podjęcie 

świadomej decyzji dotyczącej reje-
stracji, jako potencjalny dawca szpi-
ku. Ta decyzja może mieć niezwykle 
duży rzeczywisty wpływ na życie pa-
cjenta. W  każdym dniu, nowe osoby 
dowiadują się, że będą potrzebowały 
zgodnego dawcy, aby móc otrzymać 
szansę na zdrowie i  życie. Dawca 
w takiej sytuacji staje się najważniej-
szym lekiem. Bez niego pacjent nie 
otrzymam swojej szansy.

Zgoda na pobranie obiema me-
todami (materiału do przeszcze-
pienia) 

Osoba, która chce się zarejestro-
wać, jako potencjalny dawca szpiku, 
wyraża zgodę na obie metody po-

bierania materiału do przeszczepie-
nia (komórek macierzystych i  szpiku 
– w dalszej części będą one szczegó-
łowo opisane). Zgoda ta jest bardzo 
ważna. Wybranie metody pobrania 
jest zależne od lekarza kwalifikują-
cego pacjenta do przeszczepienia. 
Lekarz korzystając ze swojej wiedzy 
i  doświadczenia wie znając wyniki 
pacjenta i jego przebieg choroby, jaki 
materiał do przeszczepienia zwiększy 
szansę pacjenta na życie i powrót do 
zdrowia.

• Wiek: 18 - 55 lat
To kryterium jest bardzo łatwo 

sprawdzić J. Jako potencjalni dawcy 
szpiku mogą zarejestrować się osoby, 
które ukończyły 18 r.ż. i jednocześnie, 
które nie skończyły jeszcze 55 lat, 
w dniu rejestracji.

• waga min. 50 kg i bez większej 
nadwagi 

Minimalna waga, która pozwala 
się zarejestrować to 50 kg. Niestety 
nie możemy rejestrować osób, które 
ważą mniej niż 50 kg. Jeżeli zostały-
by zarejestrowane i tak nie będą do-
stępne jako potencjalni dawcy dla 
pacjentów. Zostaną zablokowane ze 
względu na wagę. Jest również mak-
symalna waga, która ogranicza moż-
liwość rejestracji. Określa ją 40 BMI 
dla danego wzrostu. (osoba, która 
przedstawia prezentację może po-
dać siebie, jako przykład, wcześniej 
sprawdzając, jakie jest max BMI dla 
jej wzrostu).

• Ogólnie dobry stan zdrowia

Choroby, które są „przejściowe” 
jak przeziębienie, grypa, angina, za-
palenie oskrzeli itp. nie wykluczają 
możliwości rejestracji. Można się reje-
strować będąc przeziębionym. Jeżeli 
ktoś zainteresowany rejestracją cier-
pi na jakaś chorobę przewlekłą i  nie 
jest pewien czy może się zarejestro-
wać, najlepiej będzie jak porozmawia 
z pracownikiem Fundacji. W przypad-
ku wielu chorób, w zależności od ich 
przebiegu, leczenia i nasilenia może-
my, bądź nie możemy kogoś zareje-
strować. ZAWSZE w takim przypadku, 
najlepszym źródłem informacji na 
ten temat będzie pracownik Fundacji 
DKMS.

Dodamy, że kobiety w  ciąży mogą 
zostać zarejestrowane jako dawcy. 
Przy rejestracji mogą podać spodzie-
wany terminu porodu, który zostanie 
odnotowany. Panie w ciąży są zareje-
strowane, natomiast nie są dostępne, 
jako potencjalni dawcy przez okres 
ciąży i pół roku po porodzie. 

• Osoba, która wcześniej nie reje-
strowała się jako dawca

Jako potencjalny dawca szpiku re-
jestrujemy się tylko raz na całe życie. 
Jeżeli ktoś sądzi lub wie, że już gdzieś 
się zarejestrował, nie powinien tego 
robić po raz drugi. W  przypadku, 
kiedy nie mamy pewności czy zosta-
liśmy zarejestrowani, istnieje możli-
wość sprawdzenia tego posługując 
się nr-em PESEL. Możliwość weryfika-
cji rejestracji, jako potencjalny dawca 
szpiku mają pracownicy Fundacji.

5 kroków 
do stania się dawcą

Krok 1: 
Świadoma decyzja, od której 

zależy życie pacjenta

Krok 2: 
Rejestracja, jako potencjalny 

dawca szpiku 

Krok 3: 
Badanie materiału genetycznego. 
Umieszczenie wyników w rejestrze 

polskim i światowym

Krok 4: 
Znajduje się zgodny pacjent 

- pierwszy telefon z Fundacji DKMS

Krok 5:
Pobranie komórek macierzystych lub szpiku

- Szkoła Podstawowa w Kobylnicy | Ul. Główna 63 | Kobylnica (w trakcie III Ogólnopolskiego Pokazu Kolejek Miniatur)
- Stary Rynek w Słupsku | Słupsk
- Centrum Handlowe Jantar | Szczecińska 58 | Słupsk
- Galeria Słupsk | Tuwima 32-33 | Słupsk
- Galeria Podkowa | Starzyńskiego 6-7 | Słupsk
- Hala Metal Works, gmina Kępice (Mistrzostwa Polski Freestyle Football w Korzybie) | Sławieńska 8a | Korzybie

Rejestracje odbędą 
się 6 i 7 październi-
ka w godzinach  
w poniższych  
miejscach:
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W podziękowaniu za 
tegoroczne plony…

Pomysłowe wieńce, odświętne stroje, niezwykła atmos-
fera, orkiestra, starostowie i  dożynkowy chleb. Do tego 
darmowa grochówka i zabawa przy muzyce. Nie brakowało 
też konkursów z nagrodami, sportowej rywalizacji, emocji, 
radości i długich rozmów. Tak wyglądało tegoroczne Świę-
to Plonów w Gminie Kobylnica. 

Dożynki to największe i  najważniejsze w  roku święto gospodarskie po-
święcone zbiorom plonów, będące zwieńczeniem całorocznej pracy rolni-
ków. W tym roku Gminne Święto Plonów odbyło się 8 września w Kobylnicy. 

Dożynki rozpoczęły się od uroczystej dziękczynnej Mszy Świętej za tego-
roczne plony w kościele w Kobylnicy. Następnie barwny korowód przeszedł 
w kierunku placu przy Gminnym Centrum Kultury i Promocji, gdzie zapla-
nowano kolejne punkty uroczystości. Najpierw starostowie tegorocznych 
dożynek przekazali symboliczny chleb upieczony z mąki z ostatnich zbio-
rów Wójtowi Gminy Kobylnica. 

- Dla każdego rolnika oczywistą sprawą jest, że ziemię uznaje za świętość. 
Dziś dziękujemy im za to, że mają do niej tak wielki szacunek, a w codzien-
nym życiu wykazują się wytrwałym trudem, który nieodmiennie towarzyszy 
codziennym obowiązkom – podkreślał Wójt. 

Na dożynkach nie mogło zabraknąć konkursu na najpiękniejszy wieniec. 
Ten zaszczytny tytuł w kategorii wieńców tradycyjnych przypadł w udzia-
le paniom z Widzina, które w ocenie jurorów wykazały się największą sta-
rannością i  kreatywnością. W  klasyfikacji wieńców niekonwencjonalnych 
zwyciężył projekt z Łosina. Wiele emocji dostarczył także Turniej Sołectw. 
Najlepszą dyspozycję zaprezentowali w  nim mieszkańcy Łosina. Drugie 
miejsce reprezentacja sołectwa Zębowo, trzecie – Sierakowo. Wręczono 
również nagrody w konkursie „Piękna Wieś”. 

Podczas tegorocznego święta plonów odbywały się też koncerty wielu 
zespołów. Gwiazdą wieczoru był zespół Zajefajni. 

Tegoroczne Święto Plonów w Gminie Kobylnica połączono z akcją „Naro-
dowe Czytanie”. Fragmenty „Przedwiośnia” czytano ze sceny i w specjalnym 
namiocie Gminnej Biblioteki Publicznej.
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Integracja w Bolesławicach
Do wspólnego spędzenia soboty zaproszono mieszkańców Sołec-
twa Bolesławice. 15 września odbył się festyn, na którym nie brako-
wało atrakcji. 

Cała impreza rozpoczęła się od sportowego 
akcentu. Punktualnie o godzinie 13 grupa kil-
kunastu osób wyruszyła w rajd pieszy, które-
go trasa wiodła przez okoliczne tereny leśne. 
W  czasie 7 – kilometrowego marszu wszyscy 
mogli dowiedzieć się wielu interesujących rze-
czy o miejscach, które mijali. Na mecie czekał 
natomiast sołtys, który każdemu uczestnikowi 
wręczył okolicznościowy medal.

- Można było się posilić grochówką przygo-
towaną przez zaprzyjaźnione Stowarzyszenie 
Aktywni Mieszkańcy Gminy Kobylnica i  kieł-
baskami z grilla. Jednostka OSP Sycewice udo-
stępniła do zwiedzania wóz strażacki, a  naj-
młodszych zapraszała do udziału w  różnego 
rodzaju konkursach. Był też pokaz pierwszej 
pomocy przedmedycznej i  stoisko z  pyszny-
mi miodami – mówi Joanna Michalak, jedna 

z głównych organizatorek.
W trakcie sobotniej imprezy Wójt Leszek Ku-

liński wręczył nagrody w  konkursie plastycz-
nym "Las wokół nas". 

Kategoria dzieci w wieku 6 – 9 lat:
1 miejsce: Emilia Drapalska,
2 miejsce: Maja Łuńska,
2 miejsce: Maria Łuńska,
3 Miejsce: Lena Zbijowska.
W  kategorii dzieci w  wieku 10 – 14 lat na-

gród nie przyznano. 
Pomysłodawcy tego wydarzenia wykaza-

li się nie tylko pomysłowością, ale również 
umiejętnościami organizacyjnymi. W  przygo-
towaniu imprezy pomocne okazały się środki, 
jakie dzięki staraniom Stowarzyszenia Razem 
Dla Bolesławic, udało się pozyskać z projektu 
Akumulator Społeczny. 

Kolorowe niebo nad Kwakowem
W powietrzu barwne i piękne latawce, a na ziemi roześmiane dzieci i ich ro-
dzice. „Święto Latawców” zorganizowano w Gminie Kobylnica po raz drugi. 

Na boisku sportowym 
w  Kwakowie, gdzie zorgani-
zowano imprezę, pojawiło 
się wielu uczestników, ale 
i  widzów, którzy podziwiali 
szybujące po niebie latawce. 
Zabawa w  projektowanie, 

konstruowanie i  puszczanie 
własnoręcznie stworzonych 
latawców okazała się bardzo 
atrakcyjną formą spędzenia 
piątkowego popołudnia.

Właściwie wszyscy obecny 
przyznawali, że takie imprezy 

pozwalają zachęcić młodych 
ludzi do kreatywnego dzia-
łania, uczą cierpliwości i  do-
kładności.

Organizatorzy zapowiada-
ją kontynuację wydarzenia 
w przyszłym roku. 

Nad wodą bez barier. Wyjątkowe 
zawody w Sycewicach
Po raz drugi członkowie sycewickiego koła Polskiego Związku Wędkar-
skiego zaprosili podopiecznych miejscowych Warsztatów Terapii Zaję-
ciowej do udziału w zawodach wędkarskich. Jednak w tej rywalizacji 
nie wynik był najważniejszy, ale sami uczestnicy. Dla wielu z nich była to 
bowiem szansa nie tylko na zdobycie wiedzy i nagród, ale także okazja 
do przełamania kolejnych barier.

W  ubiegłym roku funkcjo-
nujące w  Sycewicach koło 
Polskiego Związku Wędkar-
skiego zorganizowało pierw-
szą edycję zawodów, do 
udziału w  których zaproszo-
no podopiecznych Warszta-
tów Terapii Zajęciowej, a więc 
placówki skupiającej osoby 
niepełnosprawne. 

12 września odbyła się 
druga edycja zawodów, któ-
re zgromadziły kilkunastu 
uczestników. Przez niespełna 
dwie godziny, pod okiem do-
świadczonych wędkarzy, pró-
bowali złowić możliwie jak 
największe okazy. Korzystali 
więc ze wskazówek i  porad 
tych, którzy nad wodą spę-
dzili wiele godzin. 

- Dla nas to okazja do po-
dzielenia się swoją wiedzą. 

Zawodnicy z  ogromną rado-
ścią słuchają i uczą się od nas. 
Mamy ogromną satysfakcję 
z  tego, że mogliśmy zorga-
nizować takie wydarzenie – 
podkreślał prezes Koła Janusz 
Raczyński.

Po zakończeniu zmagań, 
w  siedzibie Warsztatów Te-
rapii Zajęciowej, odbyło się 
wręczenie nagród najlep-
szym zawodnikom. 

- Gratuluję wam wszyst-
kim, bo dziś nie wynik był 
najważniejszy, ale kontakt 
z  naturą, niecodzienna for-
ma spędzenia wolnego czasu 
i  przełamanie kolejnych ba-
rier – podkreślała Małgorzata 
Oszmiańska, kierownik WTZ 
Sycewice.

Warsztaty Terapii Zajęcio-
wej w  Sycewicach zostały 

otwarte w  styczniu 2017 
roku. Kompleks powstał dzię-
ki współpracy Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, Powiatu 
Słupskiego, Gminy Kobylnica 
oraz Caritas Diecezji Koszaliń-
sko – Kołobrzeskiej. 

- Prowadzone w  placów-
ce zajęcia są dla osób nie-
pełnosprawnych szansą na 
zdobycie umiejętności spo-
łecznych, rozwój pasji i  zain-
teresowań oraz kreatywny 
sposób spędzenia wolnego 
czasu. Ogromnie się cieszę, że 
udało się zrealizować pomysł 
jej budowy. Moja radość jest 
tym większa, że powstał on 
właśnie w Sycewicach – pod-
kreśla Wójt Gminy Kobylnica 
Leszek Kuliński. 
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Przebiegający przez 
tereny dwóch gmin 
droga łącząca Łosino 
i Barcino coraz bliżej 
modernizacji. Ta inwe-
stycja będzie kolejnym 
przykładem współ-
pracy władz różnego 
szczebla, na której 
skorzystamy wszyscy. 

Niedawno zakończy-
ła się przebudowa na-
wierzchni pomiędzy 
Dobrzęcinem a Komorczy-
nem, czyli kolejna inwe-
stycja realizowana przy 
współpracy Gminy Kobyl-
nica i Powiatu Słupskiego. 
Podsumowując ostatnie 
lata możemy więc pokusić 
się o stwierdzenie, że spo-
ro działań udało się zre-
alizować dzięki wspólnym 
staraniom?

Zdecydowanie tak! Dro-
ga Dobrzęcino-Komorczyn 
to tylko jeden z  przykła-
dów dobrej współpracy 
pomiędzy naszymi samo-
rządami. Podczas mijającej 
kadencji zrealizowaliśmy 
kilka ważnych inwestycji 
drogowych, które znaczą-
co poprawiły jakość na-
wierzchni, a  tym samym 
komfort przemieszczania 
się mieszkańców. Te, które 
zapadły mi w  pamięć to 
choćby przebudowa jezd-
ni w  Kwakowie wraz z  bu-
dową chodnika, remonty 
dróg Słonowiczki- Tycho-
wo, Lubuń-Żelkówko, Sło-
nowiczki-Kczewo-Bzowo-
-Tychowo czy odcinka 
w miejscowości Zagórki do 
skrzyżowania z  drogą po-
wiatową. To realne zmia-
ny, które poprawiły jakość 
życia mieszkańców i  były 
możliwe dzięki wspólnym 
działaniom Gminy Kobylni-
ca i Powiatu Słupskiego

Czy Powiat Słupski na-
dal będzie starał się 
współfinansować 
inwestycje re-
alizowane na 
terenie Gmi-
ny Kobyl-
nica? Czy 

już są plany dotyczące 
przyszłorocznego budże-
tu i  środków jakie zosta-
ną przeznaczone na takie 
przedsięwzięcia?

Jestem przekonany, że 
nadal będziemy współpra-
cować dla dobra miesz-
kańców. Najważniejsza 
inwestycja najbliższych 
miesięcy to przebudowa 
drogi powiatowej Łosi-
no- Sierakowo-Kończewo-
-Kuleszewo aż do Barcina. 
Po trzyletniej batalii zdo-
byliśmy pozwolenie na 
budowę, co pozwoliło na 
złożenie wniosku o  dofi-
nansowanie z  Programu 
Rozwoju Gminnej i  Po-
wiatowej Infrastruktury 
Drogowej. Projekt zakłada 
poszerzenie drogi aż do 6 
metrów z całkowicie nową 
nawierzchnią wraz z  ele-
mentami zwiększającymi 
bezpieczeństwo. Tylko 
w  2019 roku zamierzamy 
wydać na ten cel 6 mln 
zł. 3 mln mają pochodzić 
ze wspomnianego pro-
gramu. Powiat dołoży 1,5 
mln zł. Samorządy gminne 
kolejne 1,5 mln zł. Jest to 
następny przykład dobrej 
współpracy, nie tylko mię-
dzy powiatem a  gminami, 
ale również samorząda-
mi gminnymi: kępic-
kim i kobylnickim.

Co jakiś czas po-
jawiają się jednak 
głosy i  opinie, że 
powiaty są jed-
nostkami, które 
ze względu na 
zakres swoich 
kompetencji po-
winny zostać włą-
czone do urzędów 
miast i  gmin. Jak 
Pan ocenia taki 
pomysł?

S a m o r z ą d -
n o ś ć 

jest fundamentem w  pań-
stwach demokratycznych. 
Wszystkie zbliżone do 
Polski państwa europej-
skie mają system trójstop-
niowy. Uważam jednak, że 
reforma powiatów jest po-
trzebna. Jest ich zbyt dużo. 

Powiaty powinny być 
większe zarówno teryto-
rialnie jak i  kompetencyj-
nie. Jestem zwolennikiem 
decentralizacji i  przekazy-
wania zadań i kompetencji 
do samorządów. Większe 
powiaty z  większymi kom-
petencjami z  pewnością 
odgrywałyby bardziej po-
zytywną rolę w  procesie 
wpływania na rozwój tere-
nów do nich należących.

Mają Państwo zatem 
najlepszy obraz tego, jak 
rozwijają się poszcze-
gólne gminy w  Powiecie 
Słupskim. Czy poziom 
jest zrównoważony?

Każda gmina ma zupeł-
nie inną specyfikę. O  po-
tencjale samorządów de-

cyduje w dużej mierze ich 
położenie - oddalenie od 
Słupska, ważnych dróg czy 
bliskość morza. Dlatego 
rozwój w  poszczególnych 
gminach ma różną dyna-
mikę i  jest skoncentrowa-

ny na inne cele. 
Z  pewnością 

można stwier-
dzić, że 

g m i n a 
K o b y l -

n i c a 
p o -

trafi wykorzystać swoje 
atuty i  dzięki aktywności 
wójta Leszka Kulińskiego 
i  jego współpracowników 
jest siłą napędową wie-
lu ciekawych inicjatyw. 
O  rozwoju gminy Kobylni-
ca świadczy między innymi 
fakt ciągłego wzrostu licz-
by mieszkańców. W  ostat-
nich latach był on tak dy-
namiczny, że Rada Powiatu 
musiała zwiększyć liczbę 
mandatów radnych powia-
towych, którzy wybierani 
są na tym obszarze.

W  jakim kierunku za-
mierzają iść władze Po-
wiatu Słupskiego? Czy są 
jakieś gałęzie, dziedziny, 
nad którymi trzeba moc-
niej się skupić? Pan, jako 
przedstawiciel tzw. "mło-
dego pokolenia samo-
rządowców” ma pewnie 
swoją wizję przyszłej stra-
tegii.

Podczas najbliższych 
wyborów samorządowych 
będę ubiegał się o  man-
dat radnego powiatowego 
ponieważ chcę wdrażać 
pomysły i  projekty, dzię-
ki którym samorząd po-
wiatowy będzie aktywny 
i  skuteczny. Mam na myśli 
przede wszystkim wspólne 

inwestycje w  infrastruk-
turę drogową, gdzie jest 
jeszcze dużo do zrobienia. 
Ważne dla mnie są również 
działania na rzecz osób 
niepełnosprawnych, gdzie 
powiat ma możliwości 
działania. Przez ostatnie 
cztery lata jako radny po-
wiatowy angażowałem się 
w tego typu kwestie, 

W  trakcie mijającej ka-
dencji, dzięki współpracy 
z gminą Kobylnica urucho-
miliśmy pierwsze w  po-
wiecie słupskim Warsztaty 
Terapii Zajęciowej w  Syce-
wicach. Moim planem jest 
również stworzenie fundu-
szu wsparcia finansowego 
dla stowarzyszeń, sołectw, 
kół gospodyń wiejskich, 
klubów sportowych czy 
Ochotniczych Straży Po-
żarnych z  terenu powiatu 
słupskiego. Mam więc na-
dzieję, że w  nowej kaden-
cji będę miał możliwość re-
alizowania takich inicjatyw 
na rzecz naszego powiatu, 
ponieważ dzięki temu wy-
równujemy szanse, dajemy 
nowe możliwości rozwoju 
a  mieszkańcom po prostu 
żyje się lepiej.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

6 milionów na przebudowę ważnej drogi
W Y W I A D  K U R I E R A

Paweł Lisowski: mieszkaniec Kobylnicy, 
radny powiatowy z okręgu wyborczego 
gmin Kobylnica i Kępice, członek Zarzą-
du Powiatu Słupskiego. 

Droga z Dobrzęcina do Komorczyna jest przykładem 
dobrej współpracy gminy Kobylnica i Powiatu Słupskie-

go. Tu archiwalne zdjęcie sprzed rozpoczęcia prac
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5 rajdów, wiele kilometrów

Uczestnicy wyruszyli z Kobylnicy w kierunku Lubunia. W rajdzie wzięło udział bardzo 
dużo osób, a co najważniejsze – dzieci ze szkół w Gminie Kobylnica.

Po zakończonym rajdzie uczestnicy mogli posilić się pyszną grochówką. Poza posił-
kiem, czekało na nich jeszcze sporo atrakcji, w tym nagrody wręczane za udział w konkur-
sach przeprowadzanych w trakcie całej imprezy. 

Wszystkie dzieci uczestniczące w  rajdzie zostały nagrodzone medalami. Rozdano też 
wiele nagród ufundowanych m.in. przez Gminę Kobylnica, w  tym rower trekkingowy 
ufundowany przez Wójta Gminy Kobylnica. 

Wrześniowa impreza zwieńczyła cały cykl rajdów organizowanych w 2018 roku. Były to:
1. "Śladami wiosny"
2. "Majówka w Kobylnicy"
3. "Szlakiem starych młynów"
4. "Rocznica wybuchu Powstania warszawskiego".
5. "Jesień w Kobylnicy"
Rajdy rowerowe dofinansowała Gmina Kobylnica – zadanie w zakresie obszaru sportu, 

turystyki i rekreacji.

W sobotę (15 września) odbył się ostatni rajd z cyklu "Rowerem ze Szprychą 
po Gminie Kobylnica". Finałowa podróż cyklistów miała im pomóc w zna-
lezieniu nadchodzącej pory roku – jesieni. 

Nowe przystanie już udostępnione kajakarzom
Zaledwie kilka minut po uroczystym otwarciu nowej przystani kajakowej w Lu-
buniu obiekt był już testowany przez miłośników spędzania czasu na wodzie. 
Z tego miejsca kilkadziesiąt osób popłynęło kajakami w kierunku Łosina, gdzie 
dokonano uroczystego otwarcia drugiej przystani. 

Nie tylko uroczyste odsło-
nięcie pamiątkowych tablic, 
ale i  praktyczna weryfikacja 
nowo powstałych obiektów. 
Kilkudziesięciu kajakarzy 
uczestniczyło w  wyjątko-
wym spływie, który zorga-
nizowany został 1 września 
w  związku z  otwarciem 
dwóch nowych przystani 
kajakowych w  Gminie Ko-
bylnica. Odcinek Słupi, który 
pokonali kajakarze, połączył 
Lubuń i Łosino, a więc miej-
sca gdzie owe przystanie zo-
stały wybudowane.

- To bardzo nowoczesne 
obiekty, które powinny spra-
wić, że kajakarze z  jeszcze 
większą przyjemnością będą 
odwiedzać naszą gminę. 
Głęboko wierzę, że dzięki tej 
inwestycji, piękno i  walory 
Gminy Kobylnica, a w szcze-
gólności miejsc, w  których 

powstały nowe przystanie 
kajakowe, dostrzegą kolejni 
turyści i  swoimi spostrzeże-
niami będą dzielić się z  ko-
lejnymi osobami, zachęcając 
do odwiedzania właśnie tych 
miejsc i tych terenów – pod-
kreślał w czasie uroczystości 
Wójt Kuliński. 

Budowa nowych przystani 
kajakowych w Gminie Kobyl-
nica kosztowała ok. 740 tysię-
cy złotych. Środki pozwoliły 
na sfinansowanie prac zwią-
zanych m.in.: z budową przy-
stani wraz z  pomostami, sli-
pów do wodowania małych 
jednostek pływających, zatok 
postojowych z  parkingami, 
małej architektury, oświetle-
nia solarnego, tablic informa-
cyjnych i  oznakowania wod-
nego oraz drogowego.

- Te obiekty mogą śmiało 
konkurować w  rywalizacji 

o tytuł najnowocześniejszych 
w regionie. Dobrze przygoto-
wane, odpowiednio wykona-
ne, spełniające wymagania 
kajakarzy. W mojej ocenie ta-
kie zaplecze infrastrukturalne 
w  połączeniu z  malowniczy-
mi krajobrazami i  gościnno-
ścią tutejszych mieszkańców 
mogą sprawić, że wiele osób 
będzie podróżować tym szla-
kiem – mówili kajakarze, któ-
rzy uczestniczyli w spływie. 

Cała inwestycja była reali-
zowana w  ramach projektu 
partnerskiego pn.: „Pomor-
skie Szlaki Kajakowe – Słu-
pią przez Równinę Słupską”, 
którego podmiotem wiodą-
cym jest Gmina Kobylnica, 
a  wśród partnerów znalazły 
się: Gmina Dębnica Kaszub-
ska, Gmina Słupsk, Miasto 
Słupsk, Gmina Miasto Ust-
ka. Całkowite koszty kwali-

fikowane projektu to 3 009 
839,40 zł, w  tym dofinanso-
wanie ze środków EFRR: 2 
558 363,46 zł. 

- Chciałbym skierować 
szczególne słowa podzięko-
wania w kierunku osób, któ-
re przyczyniły się do tego, że 
ten niezwykle zaawansowa-

ny projekt, trudny i  wyma-
gający zaangażowania wielu 
osób i  instytucji, spotkał się 
ze zrozumieniem władz wo-
jewództwa pomorskiego, 
a  w  konsekwencji otrzymał 
wsparcie z  Unii Europejskiej 
– zaznaczał Leszek Kuliński. 

W  9 miesięcy po podpi-

saniu umowy o  dofinanso-
wanie (11.12.2017) zreali-
zowano już 3 z  9 przystani 
kajakowych: 2 na terenie 
Gminy Kobylnica w miejsco-
wości Lubuń i  Łosino oraz 1 
na terenie Miasta Ustka.
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Sukces firmy „Tołłoczko” w konkursie AgroLiga

Organizatorem wojewódzkiego etapu kon-
kursu „AgroLiga2018” jest Pomorski Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego w  Lubaniu. Konkurs 
„AgroLiga” to ogólnopolskie przedsięwzięcie 
z  wieloletnią tradycją, które skierowane jest do 
rolników i  firm działających w  otoczeniu rolnic-
twa. Patronat honorowy nad konkursem sprawu-
je Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

W  tegorocznej edycji konkursu „AgroLiga”, 
decyzją Kapituły, I  miejsce i  tytuł Mistrza Wo-
jewództwa Pomorskiego otrzymała Firma „Toł-
łoczko” z  Kruszyny. W  związku z  tym będzie 
reprezentować nasz region w  krajowej edycji 
przedsięwzięcia.

Firma „Tołłoczko” została założona w  1993 
roku. Jak twierdzą sami właściciele, ich misją jest 
produkcja i  sprzedaż zdrowej żywności. Wyko-
rzystywane w firmie mięso pozyskiwane jest od 
lokalnych producentów rolnych z  Kaszub, bez-
pośrednio z rodzinnej ubojni.

Uroczyste wręczenie nagród laureatom tego-
rocznej edycji wojewódzkiego etapu konkursu 
AgroLiga odbyło się w Lubaniu.

Jednym z  założeń Projektu 
„Srebrna Sieć” realizowanego 
w  ramach Osi Priorytetowej: 6. 
Integracja, Działanie: 6.2. Inte-
gracja Społeczna Poddziałanie: 
6.2.2. Rozwój Usług Społecznych 
Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Pomor-
skiego na lata 2014-2020 była 
organizacja ”Pikniku Senioral-
nego” którego celem miała być 
integracja i  aktywizacja osób 
w  wieku 60+ mieszkających na 
terenach wiejskich.
W  Gminie Kobylnica piknik taki 
odbył się 25.08.2018r. na tere-
nach przy Gminnym Centrum 
Kultury i  Promocji w  Kobylnicy. 
Na licznie przybyłych seniorów 
czekało wiele atrakcji w  tym 
możliwość zrobienia bezpłatnie 
badań profilaktycznych i  uzy-
skania porad zdrowotnych o  co 
zadbały pielęgniarki z  Niepu-
blicznego Zakładu Opieki Zdro-
wotnej w Kobylnicy. Na seniorów 
czekało również wiele konkur-
sów które cieszyły się dużą po-
pularnością wśród uczestników 
spotkania. Zwycięzcy zostali 
nagrodzenia drobnymi upomin-
kami oraz okolicznościowymi 
dyplomami. Uczestnicy pikniku 
senioralnego mogli także liczyć 
na poczęstunek oraz dobrą za-
bawę przy muzyce. 

The Dumplings 
wystąpią w Kobylnicy 

 W SKRÓCIE
Firma „Tołłoczko” z Kruszyny zwyciężyła w wojewódzkim etapie konkursu „AgroLiga2018”. 
W związku z tym będzie reprezentować województwo pomorskie w konkursie ogólnopolskim.

6 października w Sali 
teatralnej Gminnego 
Centrum Kultury i Promo-
cji w Kobylnicy wystąpi 
zespół „Poparzeni Kawą 
Trzy”. Bilety na koncert są 
dostępne w sekretariacie 
GCKiP oraz na portalu 
kupbilecik.pl.

"Poparzeni Kawą Trzy" 
to zespół przyjaciół, mu-
zyków i  dziennikarzy. Po-
wstał w 2005 roku z  inicja-
tywy pracowników Radia 
RMF FM i  Zetki oraz ich 
przyjaciół. 

Wydanie pierwszej płyty 
w 2011 roku zbiegło się ze 
spektakularnym sukcesem 
na "Festiwalu Top Trendy" 

w  Sopocie, gdzie zespół 
zdobył Nagrodę Dzienni-
karzy, a  miesiąc później 
zwyciężył na ogólnopol-
skim festiwalu "Przebojem 
na antenę". Od tej chwi-
li "Poparzeni Kawą Trzy" 
goszczą na największych 
polskich scenach festiwa-
lowych, takich jak "Przy-
stanek Woodstock 2012", 

Ostróda Reggae Festiwal, 
"Czad festiwal, "Finały 
WOŚP" i  "Lato Dwójki i  Ra-
dia Zet".

Koncert w  Kobylnicy od-
będzie się 6 październi-
ka w  Gminnym Centrum 
Kultury i  Promocji. Bilety 
(w  cenie 50 zł/os.) są już 
dostępne w sprzedaży.

Swoją nową płytę będzie pro-
mować w  Kobylnicy zespół The 
Dumplings. Koncert w  Gminnym 
Centrum Kultury i Promocji zapla-
nowano na 12 października. Bile-
ty w sprzedaży. 
The Dumplings powraca i prezen-
tuje ‘RAJ’, czyli trzeci studyjny al-
bum duetu tworzonego przez Ju-
stynę Święs i Kubę Karasia. Nowa 
płyta została w  całości napisana, 
skomponowana i  wyproduko-
wana przez twórców ‘złotych’ ‘No 
Bad Days’ i ‘Sea You Later’. 
Muzycznie to wciąż elektropop na 
najwyższym poziomie, w  charak-
terystycznym dla The Dumplings 
stylu, ale w  porównaniu do po-
przednich produkcji jest zdecydo-
wanie dojrzalej.
Wszystkie teksty napisane na 
płycie są w  języku polskim, co na 
pewno otwiera w karierze zespołu 
nowy rozdział.
Koncert w GCKiP odbędzie się 12 
października. Początek o godzinie 
18.00. Bilety na to wydarzenie są 
do nabycia w  sekretariacie GCKiP 
oraz na portalu kupbilecik.pl.

KONCERT „Poparzeni Kawą Trzy”
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W październiku odbędzie się cykl 
warsztatów pod hasłem „Hip-Hop 
Bakcyl. Dopalacze? Nie, dziękuję! 
Wybieram pasję!”. Koordynatorzy 
całego projektu w  trakcie spotkań 
z  młodzieżą będą chcieli udowod-
nić, że życie bez używek i nałogów 
jest zdecydowanie lepszym pomy-
słem, niż narkotyki i  uzależnienie. 
Patronat nad projektem objął Wójt 
Gminy Kobylnica Leszek Kuliński.

Interesujesz się kulturą hip-hop 
i  słuchasz rapu? A  może piszesz 
własne teksty, trenujesz taniec 
czy tworzysz projekty graficzne? 
Te warsztaty kierujemy do Ciebie, 
dziewczyno i chłopaku! 

Zapraszamy Was do podzielenia 
się swoimi zajawkami i  współtwo-
rzenia kultury hip-hop. Nie wstydź 
się pasji, opowiedz nam o niej pod-
czas spotkania. A  może masz chęć 
zaprezentować się ze swoją twór-
czością? Śmiało, do odważnych 
świat należy. Nie bój się wyrażać 
własnego zdania! Masz do tego 
prawo! Dla aktywnych uczestników 
spotkania z kreatywnymi pomysła-
mi przewidujemy upominki mu-
zyczne. Podczas warsztatów odbę-
dą się koncerty raperów z naszego 
rejonu - będziecie mogli zadać nur-
tujące Was pytania. 

Porozmawiamy również o  pra-
wach każdego dziecka, zwrócimy 
uwagę na problem mowy nienawi-
ści i hejtu w sieci i w realu. Pamię-
tajmy, każdy z  nas ma prawo do 
szacunku i  do bycia sobą. Nacisk 
położymy również na Wasze pasje 
życiowe. Pasjami będziemy zwal-
czać zagrożenie zjawiskiem dopa-
laczy i  innych używek. Pamiętaj 
o prawie wyboru. 

Dla aktywnych i  kreatywnych 
uczestników warsztatów przewi-
dziane są nagrody w  postaci płyt 
hip-hopowych oraz gadżety zwią-
zane z  kulturą hip-hop. Ponadto 
dla każdej świetlicy wiejskiej prze-
kazana zostanie książka pt. "Hip-
-hop jako narzędzie resocjalizacji 
młodzieży". 

Miejskie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Słupsku informu-
je, że od dnia 14.09.2018 r. osoby 
dzwoniące na numer 997 (Ko-
menda Miejska Policji w Słupsku) 
automatycznie są przekierowy-
wane na numer alarmowy 112.
Cały proces przekierowywania 
osób dzwoniących na terenie wo-
jewództwa pomorskiego z nume-
ru 997 na numer alarmowy 112 
nastąpił z dniem 17.09.2018 r.

Powyższa zmiana nie dotyczy nu-
merów: 998 (Straż Pożarna), 999 
(Pogotowie Ratunkowe) oraz in-
nych numerów alarmowych.

Osoby dzwoniące na numer 112, 
w  zależności od rodzaju zgłosze-
nia (zagrożenia) są przekierowy-
wani przez operatora numeru 
alarmowego 112 do właściwych 
służb dziedzinowych (między 
innymi Policja, Straż Pożarna, 
Pogotowie Ratunkowe). Na tere-
nie miasta Słupska do systemu 
powiadamiania ratunkowego 
zostały zgłoszone: Straż Miejska 
w  Słupsku (986) oraz Miejskie 
Centrum Zarządzania Kryzysowe-
go w Słupsku (598426467).

Szanowni Państwo,

Informujemy, że Gmina Kobylnica 
ma zamiar przystąpić do programu 
rządowego pn. „Mieszkanie Plus”. 
Planuje się, że z  tego programu 
w pierwszej kolejności będą mogły 
skorzystać rodziny, które nie mogą 
otrzymać mieszkania komunalne-
go, a  ich dochody są zbyt niskie, 
aby wynająć czy kupić mieszkanie 
na rynku komercyjnym.

W  związku z  tym na stronie inter-
netowej Gminy Kobylnica zamiesz-
czona została specjalna ankieta. 
Pomoże ona określić skalę zainte-
resowania rządowym programem 
„Mieszkanie Plus” wraz z  progra-
mem „Mieszkanie na Start” wśród 
mieszkańców Gminy Kobylnica. 
Państwa opinie i  udzielone infor-
macje będą przydatne przy opra-
cowywaniu ewentualnej koncepcji 
wdrażania ww. programów i plano-
waniu realizacji kolejnych etapów 
przedsięwzięcia.

Prosimy o  wypełnienie załączonej 
ankiety i  dostarczenie jej w  termi-
nie do 30 października 2018 roku:

- do Urzędu Gminy Kobylnica (par-
ter – urna),
- e-mailem na adres: kobylnica@
kobylnica.pl,
- za pośrednictwem sołtysa w swo-
jej miejscowości.
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Duże inwestycje w produkcję energii z OZE
Zwiększenie wykorzystania energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych – to główny cel partnerskiego projektu 
pn. „OZE w gminach powiatu słupskiego”. Umowę na jego dofinansowanie podpisano 20 września w Słupskim 
Inkubatorze Technologicznym. Na terenie pięciu gmin mają powstać 223 instalacje fotowoltaiczne.

Przedsięwzięcie realizowane 
będzie w  partnerstwie pomiędzy 
Gminą Dębnica Kaszubska (Lider 
Projektu), Gminą Kobylnica, Gminą 
Potęgowo, Gminą Słupsk, Gminą 
Ustka oraz Stowarzyszeniem „Kró-
lestwo Natury”.

Przedmiotem projektu jest mon-
taż instalacji fotowoltaicznych na 
obiektach użyteczności publicznej 
i  budynkach mieszkalnych oraz 
montaż pompy ciepła. Łącznie w 54 
miejscowościach powstaną 233 in-
stalacje. W  ramach zadania plano-
wana jest budowa 17 instalacji do 
produkcji energii elektrycznej na 
13 obiektach użyteczności publicz-
nej na terenie Gminy Kobylnica.

- Zapotrzebowanie rynku na 
tego typu dotacje w  wojewódz-
twie pomorskim było i  nadal jest 

ogromne. Wszystkich zaskoczyła 
ilość złożonych wniosków. Było ich 
aż 262, a wartość planowanych in-
westycji przekroczyła łącznie 670 
mln zł. Wartość wnioskowanego 
dofinansowania wyniosła 453 mln 
zł – co prawie trzykrotnie przekro-
czyło budżet konkursu. Spośród 
262 projektów tylko 24 otrzymały 

dofinansowanie. Oznacza to jednak 
bardzo wysoki poziom oraz efek-
tywność wybranych inwestycji – 
mówi Mieczysław Struk, Marszałek 
Województwa Pomorskiego.

Dzięki realizacji tej inwestycji 
zwiększy się nie tylko bezpie-
czeństwo energetyczne regionu, 
ale również zmniejszy się zanie-

czyszczenie środowiska. W  ramach 
projektu zainstalowane zostaną 
urządzenia do produkcji energii 
o  zdolności wytwarzania energii 
odnawialnej na poziomie 1,92 MW. 
Efektem działań będzie roczny spa-
dek emisji gazów cieplarnianych na 
poziomie 1247,00 ton równoważni-
ka CO2.

Wartość projektu opiewa na kwo-
tę 12 075 730,74. Zadanie dofinan-
sowane ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego 
w  ramach Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014 – 2020, 
w wysokości 85 % środków kwalifi-
kowanych.

Wszystkie instalacje powinny zo-
stać wykonane do końca 2019 r.
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Baran 
21.03 – 20.04
Nie powielaj 
konsekwent-
nie i  uparcie 
swoich błę-

dów a  Twoje życie zmieni 
się na lepsze. Finanse – sta-
re problemy zmuszą Cię do 
podjęcia ważnych decyzji, 
ale rób to ostrożnie bez 
presji. Musisz trochę od-
czekać, a sytuacja się zmie-
ni na korzystniejszą. Praca 
– pokaż swoje dobre stro-
ny, a  nawiążesz korzystne 
kontakty zawodowe. Dom 
– nie rób niczego na siłę. 
Postaraj się wybadać cze-
go naprawdę potrzebują 
Twoi bliscy i wtedy działaj. 
Miłość – masz doskonały 
czas na romantyczne kola-
cje przy świecach, na roz-
wój relacji partnerskich. 
Karta Tarota: Trójka Buław 
/Trójka Buław/ Będziesz 
mieć powodzenie w  inte-
resach. Twój los: Nie upie-
raj się przy swoim. Dobra 
rada: Pamiętaj, że cierpli-
wość popłaca.

Byk 
21.04 – 21.05
Musisz ko-
niecznie za-
dbać o  siebie 

i  nie zapominać o  swoich 
potrzebach. Zachowuj 
równowagę w  dawaniu 
i braniu, bo jak dotąd była 
ona zaburzona. Więcej da-
wałaś niż brałaś. Finanse – 
na początku miesiąca wy-
korzystaj nadarzającą się 
okazję, o  której dowiesz 
się dzięki istotnej infor-
macji. Pod koniec miesiąca 
nie ulegnij zachłanności, 
gdyż możesz dużo stracić. 
Praca – masz bardzo dobry 
czas na rozwój zawodowy, 
na znajdowanie nowych, 
ciekawych rozwiązań. 
Otrzymasz wsparcie w tych 
dziedzinach, na których Ci 
zależy. Dom – doskonały 
czas na porządki, również 
w  relacjach z  bliskimi Ci 
osobami. Miłość – pozwól 
sobie na nowe, bardziej dla 
Ciebie korzystne rozwiąza-
nia. Karta Tarota: /Królowa 
Buław/ - zachowaj ostroż-
ność, bo któraś z  Twoich 
koleżanek jest fałszywa. 
Twój los: kieruj się rozwa-
gą i  mądrością życiową. 
Dobra rada: Bądź sobą.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Pojawi się 
wiele szans, 
jeżeli je wy-

korzystasz ufając temu, 

co się pojawi i  szybko bę-
dziesz reagować, to efekty 
zaskoczą Cię pozytywnie. 
Finanse – jeżeli nie po-
dejmiesz żadnych nerwo-
wych działań wszystko się 
dobrze ułoży i  wybrniesz 
z  chwilowych tarapatów. 
Praca – na początku mie-
siąca mogą pojawić się ja-
kieś przeszkody i  kłopotli-
we zbiegi okoliczności, ale 
już po tygodniu wszystko 
zacznie się układać wła-
ściwie. Dom – podświado-
mie znajdziesz pozytywne 
i  proste rozwiązania wielu 
kwestii, których wcześniej 
nie widziałaś. Miłość – zy-
skasz kiedy nauczysz się 
odpuszczać. Karta Tarota: 
Paź Denarów / Staraj się 
nie szastać pieniędzmi. 
Twój los: dbaj o  to, co ko-
chasz najbardziej. Dobra 
rada: Pamiętaj, że fortuna 
kołem się toczy. 

Rak 
22.06 – 22.07
W  relacjach 
z  ludźmi im 
bardziej się 

starasz, tym gorzej wy-
chodzi. Staraj się nie 
przejmować, a  sprawy 
szybko zaczną się toczyć 
w  korzystnym dla Ciebie 
kierunku. Finanse – będzie 
dość harmonijnie i  na do-
tychczasowych zasadach. 
Praca – warto podejmować 
trud choć efekty widoczne 
będą za jakiś czas. Potrzeb-
na będzie cierpliwość. Naj-
bliższy czas wykorzystaj 
do budowania swego au-
torytetu. Dom – jeżeli nie 
będziesz przywiązywać 
wagi do tego, co i kto mówi 
lub robi w  domu będzie 
miło i  przyjemnie. Miłość 
– nie porównuj przeszłości 
z  obecną sytuacją. Karta 
Tarota: Piątka Denarów 
/ uważaj, aby nie uzależ-
nić się od czyjejś pomocy. 
Twój los: miej więcej wia-
ry w  siebie i  optymizmu 
na przyszłość. Dobra rada: 
Nie wierz swym oczom, je-
żeli kochasz sercem patrz.

Lew 
23.07 – 23.08
Musisz zająć 
się niedo-
kończonymi 

i  kłopotliwymi sprawami 
z przeszłości i  je doprowa-
dzić do końca, one noto-
rycznie wracają po to, abyś 
rozwiązał problemy. Jeżeli 
tego nie zrobisz, to jeszcze 
z  większą siłą pojawią się 
w  Twoim życiu. Finanse – 
masz dobry czas na pozy-

skiwanie pieniędzy z  licz-
nych źródeł. Praca – musisz 
włożyć więcej wysiłku 
i  wziąć większą odpowie-
dzialność, a  w  przyszłości 
zobaczysz sens tego, co się 
teraz dzieje. Dom – mimo 
że starasz się o  zachowa-
nie dobrego klimatu nie 
wszystko udaje się tak jak 
chcesz. Pozwól sobie i  do-
mownikom na więcej luzu, 
a  efekty będą pozytyw-
ne. Miłość – Twoje szanse 
są coraz większe, tylko Ty 
uwierz w  to, doceń siebie. 
Karta Tarota: Ósemka kie-
lichów/ Działaj według 
własnych odczuć (intuicji). 
Twój los: wymaga od Cie-
bie większej pewności sie-
bie. Dobra rada: Im więcej 
luzu, tym lepiej układa się 
w Twoim życiu. 

Panna 
24.08 – 23.09
Należy zwe-
r y f i k o w a ć 
swoich przy-
jaciół, bo 

nie wszyscy nimi są. Nie 
łudź się, a  unikniesz wie-
lu rozczarowań w  przy-
szłości. Finanse – czekaj 
na właściwe propozycje 
i  szybko reaguj, a  szczę-
ście zacznie Ci dopisywać. 
Praca – z  powodu nagłych 
niespodziewanych sytuacji 
Twoja przyszłość staje się 
niejasna. Nie bój się i  nie 
roztrząsaj niczego, a  nie-
długo pojawią się pozy-
tywne wydarzenia. Dom 
– jakieś plotki i nieporozu-
mienia będą zaburzać do-
mowe relacje. Należy jak 
najszybciej skonfrontować 
wszystko z  prawdą. Miłość 
– nie poświęcaj się, aby być 
kochaną. To obniża Twoje 
poczucie własnej warto-
ści. Pozwól sobie na bycie 
tym, kim jesteś naprawdę. 
Karta Tarota: Król mieczy / 
Masz dobry czas na rozmo-
wy i  negocjacje. Twój los: 
Obracaj się wśród przyja-
znych Ci ludzi. Dobra rada: 
Jeśli wejdziesz między 
wrony kracz jak i one.

Waga 
24.09 – 23.10
Staraj się 
f u n k c j o n o -
wać w  we-

wnętrznym stanie pokoju 
i  harmonii, wówczas sy-
tuacje zewnętrzne będą 
układały się podobnie. 
Finanse – czas Ci sprzyja, 
a  intuicja podpowiada, co 
robić w  celu pomnażania 
pieniędzy. Praca – posta-
wienie pracy na pierwszym 

miejscu i  poświęcenie 
się dla niej zaprocentuje 
w  przyszłości sukcesem. 
Dom – sprawy nie ukła-
dają się według Twoich 
pragnień, ale Ty nie od-
puszczaj, walcz. W  końcu 
znajdziesz na wszystko 
właściwe rozwiązania. Mi-
łość – wykaż więcej inicja-
tywy i nadaj swoim działa-
niom konkretny kierunek. 
Karta Tarota: Dziesiątka 
Buław / Nie podawaj się 
presji i  naciskom otocze-
nia. Twój los: Otwórz się na 
relacje towarzyskie. Dobra 
rada: Pamiętaj, że energię 
czerpiesz od przyjaznych 
ludzi.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Choć masz 
dobry okres 
i  w  wielu 

kwestiach szczęście Ci 
dopisuje nie podejmuj 
jakiegokolwiek ryzyka, 
aby nie stracić farta. Fi-
nanse – uważaj, nie bądź 
zachłannym bo możesz 
wiele stracić. W  drugiej 
połowie miesiąca możesz 
robić plany finansowe na 
przyszłość. Praca – jeżeli 
weźmiesz sprawy w  swoje 
ręce, będziesz mieć pozy-
tywny wpływ na współpra-
cowników, którzy chętnie 
zaangażują się do współ-
pracy przy realizacji Two-
ich projektów. Dom – nie 
wkręcaj się w dziwne spra-
wy, które pojawiają się nie 
wiadomo skąd. Pozwól 
im toczyć się, a  wkrótce 
wszystko się ułoży. Miłość 
– unikaj rewolucji, bo to 
nie najlepsze rozwiąza-
nie. Karta Tarota: Głupiec / 
spraw sobie jakąś przyjem-
ność. Twój los: naucz się 
racjonalnie oceniać każdą 
sytuację. Dobra rada: Kreuj 
miłość w realnym świecie. 

Strzelec 
23.11 – 21.12
Będzie lepiej 
jeśli będziesz 
się skupiać na 

kwestiach bieżących i  na 
podporządkowaniu prze-
szłości. Jeśli będą opóźnie-
nia niczego nie przyspie-
szaj. Finanse – cierpliwie 
poczekaj, a  koniunktura 
zmieni się na bardziej 
sprzyjającą. Praca – będzie 
się dobrze układać. Napły-
wać będą informacje, które 
powinieneś odpowiednio 
wykorzystywać. Dom – od 
Ciebie zależy, jak będzie 
funkcjonować dom i  jak 
domownicy będą wywią-

zywać się ze swoich obo-
wiązków i  w  jaki sposób 
będziecie spędzać wolny 
czas. Miłość – nie bądź tak 
bardzo poważnym. Po pro-
stu uśmiechaj się. Karta Ta-
rota: Świat / nie poddawaj 
się znużeniu, Twój świat 
zależy od Twoich myśli. 
Twój los: naucz się dbać 
o  swoje finanse. Dobra 
rada: Zawsze możesz po-
prosić o pomoc. 

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Naucz się od-
powiedniego 
dystansu do 
i n f o r m a c j i 

o  do tego, co dzieje się na 
zewnątrz. Masz w  sobie 
dość siły i  wytrzymałości, 
ale brak Ci cierpliwości. 
Przestań się denerwować 
i  przejmować, a  zawsze 
będziesz trzymać ster 
w  swoich rękach. Finan-
se – na początku miesiąca 
pojawią się ciekawe roz-
wiązania, z  których war-
to skorzystać. Wystarczy 
szybko podejmować de-
cyzje i  odważnie realizo-
wać cele. Praca – relacje ze 
współpracownikami będą 
się poprawiać. Otrzymasz 
też wsparcie od osoby, od 
której najmniej będziesz 
się tego spodziewać. Dom 
– nagłe i  niespodziewane 
sytuacje wymuszać mogą 
podejmowanie decyzji 
finansowych. Nie należy 
działać pod presją. Lepiej 
odłożyć sprawy na później. 
Miłość – jeżeli nie masz 
tego, co chcesz zastanów 
się na czym polega praw-
dziwe uczucie. Może warto 
zmienić punkt widzenia? 
Karta Tarota: Dziewiątka 
Kielichów / Nie masz po-
wodów do użalania się nad 
sobą. Twój los: musisz dbać 
o  swoją kondycję fizyczną 
i  psychiczną. Dobra rada: 
Światło to przewodnik 
w Twoim umyśle. 

Wodnik 
21.01 – 18.02

N i e k t ó -
re sprawy 
z  przeszłości 

mogą Ci komplikować 
życie, podejmowanie 
wyzwań i  rozwiązywa-
nie teraz tych proble-
mów może pogorszyć 
sytuację. Należy dokład-
nie zastanowić się nad 
wszystkim, zasięgnąć 
opinii u  przyjaciół, do-
piero wtedy ostrożnie 
działać. Finanse – nad-

szedł czas na wykorzy-
stanie propozycji, którą 
otrzymałeś wcześniej. 
Postaraj się skorzystać 
z  szansy, którą daje Ci 
los. Praca – postaraj się 
o  dobrą komunikację 
z ludźmi. Wykorzystaj do 
tego dobry żart, który 
może rozładować napię-
tą atmosferę i  przyspo-
rzyć Ci sprzymierzeńców. 
Dom – nowe i  niespo-
dziewane wydarzenia 
sprawiają, że przestajesz 
panować nad sytuacją. 
Musisz odpuścić i pozwo-
lić, aby się działo samo, 
wówczas zobaczysz, do 
czego to zmierza i  bę-
dziesz mógł podjąć wła-
ściwe decyzje. Miłość – 
warto spróbować jeszcze 
raz. Karta tarota: Król 
Buław / Pamiętaj, że cel 
nie uświęca środków. 
Twój los: wymaga od Cie-
bie zachowania spokoju 
w  trudnych sytuacjach. 
Dobra rada: Zawsze moż-
na coś zmienić. 

Ryby 
19.02 –20.03
Twój ta-
lent oraz 
k r e a t y w -

ność przyniosą Ci wiele 
pomysłów i  ciekawych 
rozwiązań w  wielu ob-
szarach Twojego życia, 
z  odwagą i  konsekwen-
cją realizuj swoje cele. 
Finanse – sprawy finan-
sowe weź w  swoje ręce. 
Nie czekaj aż zadziała 
los. Zastanów się, czego 
chcesz i  podejmij w  tym 
kierunku działania, a  na 
pewno wygrasz. Praca – 
nie trzymaj się kurczowo 
jednego pomysłu, miej 
kilka awaryjnych rozwią-
zań na zapas, wówczas 
będziesz otrzymywać to, 
czego chcesz. Dom – Twoi 
bliscy dbają o  Twoje po-
trzeby, Ty też daj im coś 
miłego od siebie, a  osią-
gniecie pełnię szczęścia. 
Miłość – nie wszystko 
jest takim, jakim się wy-
daje. Zachowaj zdrowy 
rozsądek. Karta Tarota: 
Piątka Buław / Twój wysi-
łek sprawi, że osiągniesz 
sukces. Twój los: Wyma-
ga od Ciebie więcej ra-
dości i  spontaniczności. 
Dobra rada: Aby zreali-
zowała się Twoja wola 
musisz jasno i  zwięźle 
przedstawić swoje po-
trzeby.
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Udany debiut młodych judoków
9 września w Koronowie odbył się jubileuszowy Turniej Judo o Pu-
char Burmistrza Koronowa. Dziesiąta edycja zmagań zgromadziła 
zawodników z województwa pomorskiego, kujawsko – pomorskie-
go oraz wielkopolskiego. Uczniowski Klub Sportowy „Orzeł” Kończe-
wo reprezentowało w tym turnieju trzech zawodników. Ostatecznie 
każdy z nich wracał do domu z medalem. 

W  kategorii dzieci uro-
dzonych w  latach 2010 
i  młodsi: Aleksander Przy-
borek w  wadze do 33kg – 
II miejsce- srebrny medal, 
w  kategorii dzieci urodzo-
nych w  latach 2008-2009: 
Maciej Jerszyński w wadze 
do 39kg – I miejsce – złoty 
medal oraz Gracjan Białas 
w wadze do 50kg – III miej-

sce – brązowy medal. 
To był pierwszy, bardzo 

udany w tym roku szkolnym 
2018/2019 start zawodni-
ków „Orła” Kończewo. Do 
startów przygotowała za-
wodników instruktor judo 
mgr Dorota Barcikowska. 

UKS „Orzeł” Kończewo ser-
decznie zaprasza nowych 
adeptów judo do zapisy-

wania się i udziału w trenin-
gach judo już od września 
2018r. Zajęcia odbywają się 
w  Kobylnicy w  poniedziałki 
16:30-18:00 lub Kończe-
wie w  środy i  piątki 16:30-
18:00. Zapisy także na pro-
kon2003@poczta.onet.pl 
lub SMS 506197209.

Pierwsza edycja zmagań to triumf piłkarzy z Sycewic
Uczniowski Klub Sportowy „Sparta” Sycewice zwyciężył w pierwszej 
edycji Ogólnopolskiego Turnieju Piłkarskiego „Kipsta by Decathlon”. 

Historyczna, bo pierwsza 
odsłona tych zmagań odbyła 
się w  Gniewinie. Zaprosze-
nie do udziału w  zawodach 
przyjęły 23 drużyny z  całego 
kraju, złożone z  młodych pił-
karzy z rocznika 2008/2009. 

Zespół Ryszarda Hendryka 
już w  pierwszym etapie za-
wodów potwierdził bardzo 
dobrą formę, wygrywając 
wszystkie trzy spotkania gru-

powe i  strzelając łącznie 22 
bramki. W  fazie pucharowej 
sycewiczanie spotkali się z ró-
wieśnikami z  Sierpca a  póź-
niej gospodarzami. W  oby-
dwu przypadkach okazali się 
lepsi od rywali i zapewnili so-
bie awans do półfinału. Tam 
losów meczu nie udało się 
rozstrzygnąć w  regulamino-
wym czasie gry. 

- W  rzutach karnych poko-

naliśmy drużynę Andresolia 
Łódź – przyznaje Ryszard 
Hendryk. W  finale pokonali-
śmy 3-1 Wisełkę Bydgoszcz 
po trzech bramkach Szymo-
na Ignatowicza, który został 
Królem Strzelców turnieju 
zdobywając aż 21 bramek – 
dodaje.

Jak dodaje szkoleniowiec 
sycewickich piłkarzy, był to 
kolejny turniej, w  którym 

jego podopieczni nie tylko 
zdobyli pierwsze miejsce, ale 
po raz kolejny pokazali bar-
dzo dobry futbol.

- Dzieci na meczach mają 
swobodę podejmowania 
decyzji, są kreatywne, grają 
ambitnie, a do tego swobod-
nie, szybciej opanowują stres, 
łatwiej podejmują korzystne 
rozwiązania i  decyzje na bo-
isku – podkreśla szkolenio-

wiec UKS „Sparta”. - Dziękuje-
my niezawodnym rodzicom 
za pomoc w  organizacji wy-
jazdu – dodaje. 

Sklad: Maciejewski Paweł 
,Czyż Jan, Mazurek Oskar, 
Gniła Kacper, Rymuszka 
Oskar, Hapka Hubert, Szy-
mon Ignatowicz, Karpiński 
Wojtek, Figura Franek, Tito 
Ignatowicz, Oli Mazurek. Tre-
ner Ryszard Hendryk.


